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M Ě S T O  V R C H L A B Í

Rekonstrukce 
náměstí Míru
jako prioritní akce 
nadcházejícího 
roku 2017

„Vrchlabské náměstí Míru v  historické části 
projde zásadní změnou,“ uvedl starosta Jan 
Sobotka jednu z největších připravovaných 
akcí roku 2017. Město zahýbe se silnicí i mo‑
rovým sloupem. Celkové náklady přijdou dle 
odhadu na částku kolem 25 milionů korun.

Z hlediska plynulé dopravy tento plán na‑
vazuje na výsledek radikálních úprav nábře‑
ží, které probíhají nyní, proto bude zahájen 
až v době, kdy bude dokončena úprava této 
části města dokončena.

Až do druhé poloviny 19.  století bylo ná‑
městí Míru hlavní a  nejvýznamnější loka‑
litou města. I  v současné době se v  tomto 
prostoru nacházejí cenné objekty, jako je 
škola a historické památky, z nichž osm je 
zapsáno v  rejstříku nemovitých kulturních 
památek: kostel svatého Vavřince, fara, 
městský dům č.  p.  210 (původní radnice), 
historické domky (Krkonošské muzeum KR‑
NAP), sloup se sochou Panny Marie, sousoší 
sv. Anny Samotřetí a také socha sv. Jana Ne‑
pomuckého.

Přeložení silnice, přesunutí 
morového sloupu, vytvoření 
vodního prvku, úprava 
parkovacích míst a zeleně

„Základním koncepčním prvkem projektu 
je vrátit silnici do původní polohy, čímž se 
vytvoří na náměstí větší shromažďovací plo‑
cha. Zpřehlední se křižovatka, která vede 
k zámku, a vznikne důstojný prostor kolem 
kostela,“ přiblížil proměnu starosta Jan So‑
botka a pokračoval v popisu úprav: „Morový 
sloup bychom rovněž chtěli vrátit do pů‑
vodní polohy, blízké té historické. Doteď byl 
umístěn vedle kostela, aby nebránil stávají‑
cí silnici. Dále by se měl na náměstí objevit 
vodní prvek jako připomenutí historického 
náhonu, který od splavu výš, proti proudu 
Labe, přiváděl vodu na mlýn a byl tehdy vel‑
kou technickou vymožeností, která přispěla 
k rozvoji města.“

Vrchlabská radnice již má vydáno územ‑
ní rozhodnutí a  realizaci plánuje na tento 
rok. „Chtěli jsme zahájit na jaře 2017, vypadá 
to ovšem, že se bude začínat až v průběhu 
roku,“ uvedl J. Sobotka. Občané se budou 
muset během rekonstrukce připravit na to, 
že úsek nebude určitou dobu průjezdný. 

„Přesunutí silnice je nejvážnější částí přebu‑
dování náměstí Míru. Chtěli bychom zacho‑
vat alespoň částečnou průjezdnost jedním 
směrem, ale v tuto chvíli ještě není zřejmé, 

jestli to vůbec bude možné,“ připustil.
Město se pustí do úprav navzdory pla‑

menné diskusi, která projekt provází. „Náš 
projekt se řeší déle než tři roky, prošel 
městskými komisemi, jednalo se o  řadě 
změn. Naposledy o  parkovacích plochách, 
zeleni, průjezdu cyklistů, opravě fasád,“ po‑
znamenal starosta. „Je to pro nás významná 
část města, v  poslední době poněkud po‑
zapomenutá, dříve to bylo hlavní náměstí. 
Považujeme za důležité pracovat na centru 
města a jeho tváři,“ zdůraznil Jan Sobotka.

Projekt hornického muzea
„Chceme, aby celé náměstí 
bylo pohledné,“ 
zdůraznil J. Sobotka

Myšlenka, jak poukázat na někdejší pýchu 
města, která se vázala již se 16.  stoletím, 
je také v  režii vrchlabské radnice. Plánuje 
v  jednom z  městských domů na náměstí 
Míru vybudovat hornické muzeum. Cílem je 
připomínat zdejší nejvýznamnější postavu 
dějin Kryštofa Gendorfa z Gendorfu, který se 
v roce 1533 zasloužil o přidělení městských 
práv pro Vrchlabí od krále Ferdinanda  I. 
a vybudoval v krkonošském regionu hornic‑
kou a hutnickou velmoc. „Těžba uhlí, železa 
či rudy město proslavila a chceme to připo‑
menout,“ řekl starosta Jan Sobotka.

„Je to historie města, která poněkud upad‑
la v zapomnění. Hornictví tady rozjel Kryštof 
z Gendorfu a město se v té době proslavilo,“ 
řekl starosta Vrchlabí Jan Sobotka. „Myslíme 
si, že stojí za to připomenout tuto historii. 
Koneckonců máme v  městském znaku hor‑
nické nářadí,“ zabodl prst do vrchlabského 
loga. „Muzeum sice bude menšího rozsa‑
hu, ale chceme upozornit na hornickou 
a hutnickou tradici v krkonošském regionu 
a  další objekty s  nimi spojené, jako kovár‑
nu v Obřím dole nebo štoly v Černém Dole. 
To může přinést další atraktivitu pro turisty,“ 
doplnil Jan Sobotka.

Kryštof Gendorf z  Gendorfu je historic‑
ky nejvýznamnější postavou Vrchlabí. Ko‑
rutanský důlní odborník a  královský rada 
v  roce 1533  koupil Vrchlabí od Jana Tetau‑
ra za 1750 kop českých grošů a zasloužil se 
o povýšení vsi na město 6. října 1533. Od té 
doby se Vrchlabí honosí městským znakem 
a privilegiem dvou výročních trhů. Gendorf 
vytvořil z Vrchlabí jedno z nejvýznamnějších 
center hornictví a  hutnictví, nejproduktiv‑
nější v českých zemích. Za prací přišlo velké 
množství nových obyvatel. V  roce 1624, od 
Gendorfova vnuka, Viléma Miřkovského ze 
Stropčic, nátlakem koupil město Albrecht 
z Valdštejna. Ujednalo se, že dokud nezapla‑
tí, budou panství spravovat Miřkovští. Vald‑
štejn slovo nedodržel a po smrti Viléma Miř‑
kovského se panství zmocnil násilím. Díky 
vyspělému hutnictví a železářství se město 
zapsalo do dějin třicetileté války jako vý‑
znamný dodavatel sečných i palných zbraní.

Jan Braun (Krkonošský deník) 
a Dáša Palátková.
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Editorial… postfaktický

Tak jsem si myslel, že tento novotvar budu ignorovat stejně, jako ignoruji (a tudíž nepou‑
žívám) hustý, cool, to dám nebo nicméně… Ale postfaktický mě dostihl. Ne snad, že bych 
jej začal sázet za každé druhé slovo, spíš jsem ho vzal na milost, neboť jsem pochopil, 
že doba je skutečně postfaktická. Fakta?! Co to je?! V západní Evropě (západní Evropa?!) 
se začala masivně destruovat fakta např. v oblasti reklamy už v 60. letech. U nás možná 
80. léta (západ jsme sice, dle tehdejšího zpravodajství, už předběhli, oproti např. západní‑
mu Německu u nás fakticky nebyl toaleťák, vložky, pomeranče, lepenka, vápno, tapety…). 
90. léta si s fakty pohrála třeba skrze kupónovou privatizaci – všichni budeme mít podíl 
na společném majetku/fakticky nám byla zacpána ústa drobečky!, Nestlé koupila české 
čokoládovny, aby je modernizovala, fakticky je ale nechala padnout – Čechům to vadí, ale 
Nestlé je od té doby v 99 % mikulášských balíčků. Zabíjení opiček a vypalování pralesů pro 
vznik palmových plantáží na výrobu tuku – no fuj!, ale měli jste v poslední době slané tyčky, 
brambůrky, tatranku, sojový suk, polomáčené sušenky, Deli? Díky faktům je nepochybné, 
že Ruská federace s vědomím prezidenta Putina, organizovala obří dopingovou mašinérii 
(aspoň to tvrdí nezávislá kanadská McLarenova komise)/je to nesmysl, fakta ukazují, že 
komise záměrně poškozuje zájmy Ruska (ruský ministr sportu). Existují nezvratné důkazy, 
že malajsijský boeing sestřelily proruské síly, ale také fakta ukazují na ukrajinskou armádu 
a tak dále a tak podobně. Jak to, že fakta přestala mít váhu? A co čeká společnost, která 
ruší jejich respektování?

Vladimír Jindra
Ředitel Kulturního domu Střelnice

Koncert PSO
Kulturní dům Střelnice připravil ojedinělý 
vánoční koncert, který se stal společen‑
skou událostí. V  pátek se v  naprosto vy‑
prodaném sále Střelnice představil Podkr‑
konošský symfonický orchestr. Je to ama‑
térské hudební těleso čítající sedmdesát 
členů a působící v regionu Semil.

Složení současného orchestru je podob‑
né tomu, který založili v roce 2007 hudební‑
ci „Krkonošského metra“, název byl převzat 
od tělesa, které v  regionu Semil působilo 
v letech 1954 – 1990. Ve vedení původního 
orchestru se vystřídali Karel Jakubů a  Jiří 
Matlas, dirigenty byli Martin Farský a Bed‑
řich Kameník. Současný orchestr od roku 
2013 diriguje Ital Graziano Sanvito.

Program vánočního koncertu byl věno‑
ván operní tvorbě českých i světových skla‑
datelů. Slyšeli jsme árie z oper A. Dvořáka 
(Čert a Káča, Jakobín, Rusalka), B. Smetany 
(Dvě vdovy), W. A. Mozarta (Figarova svatba, 
Don Giovanni, Kouzelná flétna), G. Verdiho 
(La Traviatta), G. Pucciniho (La Bohéma).

V  áriích a  duetech se představili skvělí 
sólisté opery Národního divadla v  Praze 
Marie Fajtová a Aleš Hendrych. Posluchači 
byli okouzleni jejich dokonalým a  procítě‑
ným pěveckým i hereckým projevem. Také 
orchestr pod taktovkou dirigenta Graziana 
Sanvita hrál živě, svižně a v dokonalé sou‑
hře a z jeho členů, ať profesionálních nebo 
amatérských muzikantů, přímo čišela ra‑
dost ze hry a krásné hudby. Myslím, že pro 
nás posluchače byl tento orchestr přímo 
zjevením a  nadšení nad tím, že takovýto 
fenomén v  našem kraji vznikl a  existuje, 
jsme dali najevo mohutným a  neutucha‑
jícím potleskem. Odměnou nám bylo ně‑
kolik přídavků a taky radost v očích všech 
účinkujících od nejmladších, ještě školáků 
a studentů, až po ty šedovlasé. Je dobře, že 
klasika v tomto pojetí má publiku stále co 
říci a  že máme příležitost si to i u nás ve 
Vrchlabí občas připomenout. Myslím, že 
mohu jménem všech návštěvníků tohoto 
koncertu poděkovat panu Vladimíru Jindro‑
vi za skvělý a jedineční zážitek.

Otto Singer a Marta Hrušková
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Valná 
hromada 
SMOK
Šestnáctý rok působení a práce pro nejvyšší 
české hory ve prospěch veřejných projektů 
na podporu cestovního ruchu a  regionální‑
ho rozvoje završil Krkonoše  – svazek čtyři‑
ceti měst a obcí Valnou hromadou konanou 
v Peci pod Sněžkou. Jan Sobotka, předseda 
Svazku Krkonoše, zrekapituloval výsledky 
činnosti Svazku.

„Pec pod Sněžkou jsme zvolili záměrně, aby‑
chom poprvé společně území navštívili. Byl 
jsem za to rád. Měli bychom se vzájemně 
potkávat na různých místech našich hor. 
Troufám si říci, že mnozí z účastníků Valné 
hromady, především z řad hostů, možná byli 
v Peci zcela poprvé.

Valná hromada roku 2016 zrekapitulovala 

uplynulé období jak z hlediska financí a roz‑
počtu, tak z  pohledu odvedené práce. Od‑
souhlasili jsme rozpočet na nadcházející rok 
a ujistili se, že Svazek Krkonoše řídí kvalitní 
pracovní minitým se schopným vedením. 
Rok 2016 jsme uzavřeli s přebytkem. Toho se 
držím, je to zdravý stav rozpočtu.

V  rámci Valné hromady byl prostor pro 
prezentaci práce v  oblasti cestovního ru‑
chu, která názorně dokumentovala aktivi‑
ty a  činnost Svazku. Škála práce je široká. 
Především díky Regionálnímu turistickému 
informačnímu centru Krkonoše máme zpět‑
nou vazbu od turistů, víme, co chtějí, co po‑
ptávají, co je na trhu s informacemi žádoucí.

Přítomným byl předložen Marketingový 
plán činnosti na rok 2017 včetně nově při‑
pravovaného rezervačního ubytovacího sys‑
tému. Starostové Marketingový plán schváli‑
li. Je vodítkem další práce, kterou jsme chtě‑
li představit a sumarizovat. Vším tím, co pro 
region děláme, se snažíme ujišťovat naše 
partnery, že je přínosné být členem Svazku.

I když není na Valné hromadě prostor pro 
širokou diskusi a příspěvky, starostové musí 
být v obraze a musí vědět, kam se věci ubíra‑

jí. Chtěl bych všem poděkovat, že se sezna‑
mují se všemi podklady, že je dění ve Svazku 
Krkonoše zajímá a  vyhodnocení celoroční 
činnosti vítají. Přestože se téměř všichni 
setkáváme na různých diskusních fórech 
a platformách, jako je koordinační skupina 
Integrované strategie regionálního rozvoje, 
Rada Svazku, Rada KRNAP nebo marketingo‑
vá skupina, průběžně činnost Svazku sledují 
a věří, že spolupráce má smysl.

Valnou hromadu v Peci pod Sněžkou pra‑
covně navštívili také hosté z Královéhradec‑
kého a Libereckého kraje včetně radních pro 
regionální rozvoj, zástupců památkové péče 
a cestovního ruchu, zástupci ekonomického 
odboru, regionálního rozvoje a  dotací. Po 
volbách jsou někteří radní nově jmenová‑
ni. Osobně se dozvídají o  konkrétních pra‑
covních výsledcích, iniciativách a aktivitách 
a přesvědčují se, že je třeba ze strany krajů 
Svazek Krkonoše finančně podporovat. Vá‑
žím si této operativní, jednoduché a lidské 
komunikace mezi námi všemi,“ uzavřel reka‑
pitulaci Jan Sobotka.

D. Palátková

Lednová 
návštěva 
hejtmanů 
ve Vrchlabí
Starosta Jan Sobotka pozval na oficiální 
návštěvu Krkonoš dne 18.  ledna  2017 Jiří‑
ho Štěpána, hejtmana Královéhradeckého 
kraje a  Martina Půtu, hejtmana Liberec‑
kého kraje. Sám připravovanou schůzku 
uvedl slovy: „Vidím setkání obou činovníků 
v našem městě jako důležité. I před čtyřmi 
lety hejtmani obou krajů Krkonoše navštívili. 
Potkali se vlastně na půli cesty. Oba řešili 
stejné téma ‑ Průmyslovou zónu ve Vrchlabí, 
která především svými komunikacemi leží 

částečně v obou krajích. Nyní Průmyslovou 
zónu dokončujeme, zbývá poslední část re‑
konstrukce komunikace směrem do Harty. 
Proto chci o tématu s oběma pány pohovo‑
řit, nákladné investice vyhodnotit a  slovně 
uzavřít.

Termín jsem zvolil s  ohledem na další 
průběh celého volebního období, kdy mají 
oba časový pres a  naplánovánu souvislou 
řadu dalších návštěv. Připraven je půldenní 
program. Delegaci přivítáme na vrchlabské 
radnici, ukážeme inspirativní provoz závodu 
ŠKODA AUTO. Po obědě budeme se staros‑
ty obcí a měst Svazku Krkonoše diskutovat 
s hejtmany, radními i některými vedoucími 
odborů, kteří přijedou. Krkonošští staros‑
tové a  Jan Hřebačka, ředitel Správy KRNAP, 
budou moci hovořit o aktuálních tématech,“ 
nastínil J. Sobotka a konkretizoval:

„Sousedství Královéhradeckého a  Liberec‑
kého kraje se odehrává částečně na území 
významného českého horstva. My máme 
o  rozvoji těchto lokalit konkrétní a  jasné 

představy (např. o cyklotrasách v souvislos‑
ti se strategií cyklodopravy, kterou mají oba 
kraje zpracovánu). Královéhradecký kraj má 
grantový program na podporu cyklostezek, 
spolupráci s, o. p. s. Hradecká labská a s ob‑
cemi, které leží na trasách regionálních cyk‑
lostezek. Na liberecké straně mají schválenu 
podporu pro jednotlivé obce, ale nemají tak 
propracovanou koncepci jako kraj Králové‑
hradecký. Systém není jednotný, proto u nás 
narážíme, řekl bych, na technické problémy: 
cyklostezky musí vést odněkud někam, musí 
vyústit a  nemohou končit na hranici kraje. 
Proto chceme, aby byla podpora cyklodo‑
pravy v obou krajích sjednocena a vyřešily 
se tím „hraniční“ problémy. Kromě cyklos‑
tezek budeme hovořit o záměru rozumného 
propojování skiareálů v Krkonoších. Chceme 
krajům dát zpětnou vazbu, co území chce, 
žádá a jak by podle místních občanů mělo 
vypadat,“ upřesnil J. Sobotka.

D. Palátková

Vrchlabské 
gymnazistky 
opět při udílení 
cen na Sychrově
Čtvrtý prosinec letos připadl na druhou ad‑
ventní neděli. Mladým nadějným vědcům, 
úspěšným řešitelům mezinárodních příro‑
dovědných olympiád, opět otevřel své brány 
státní zámek Sychrov, aby v nádherném pro‑
středí zámeckého divadla převzali zaslouže‑

né ocenění od Nadace Bohuslava Jana Ho‑
ráčka Českému ráji na slavnosti PRAEMIUM 
BOHEMIAE 2016.
Stejně jako v  loňském roce se o  hudební 
vystoupení postaraly studentky vrchlabské‑
ho gymnázia. V pěti perfektně připravených 
skladbách se představily zpěvačka Jana 
Kučerová, saxofonistka Markéta Urbanová 
a klavíristka Michaela Beránková. Doprovod 
na perkuse obstaral jako obvykle učitel ZUŠ 
Vrchlabí Vlastislav Buchar. Na kvalitu zvu‑
ku dohlížel Lukáš Absolon. Celá slavnost již 
popatnácté proběhla pod moderátorským 
vedením Jaroslavy Nývltové.
Praemium Bohemiae 2016 měla slavnostní 
atmosféru, ke které jsme velkým dílem při‑
spěli i my. V záři reflektorů a před kamerami 

ČT hrály a zpívaly mladé nadané hudebnice 
mladým nadaným vědcům. Pro všechny zú‑
častněné to byl nádherný zážitek a  krásně 
prožité společné chvíle.

J. Nývltová
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Třetí ročník 
zpívání koled 
dětí z měst 
Kowary 
a Vrchlabí

Již potřetí se ve čtvrtek 8.  pro‑
since  2016 setkaly děti a  učite‑
lé z partnerských měst Vrchlabí 
a Kowary ve vánočně vyzdobené 
vstupní hale vrchlabského zám‑

ku. Účast na letošním ročníku byla rekord‑
ní ‑ šest škol, z  toho dvě z  Polska, repre‑

zentovalo 150 dětí. Děti za doprovodu svých 
učitelů zazpívaly koledy v  češtině a  pol‑
štině. Srdečná a  přátelská atmosféra byla 
požehnána dvojjazyčným zpěvem koledy 
Tichá noc. Město Vrchlabí prostřednictvím 
partnerské komise pro česko ‑polskou spo‑
lupráci věnovalo dětem vánoční nadílku. Za 
město Kowary předala dárečky všem dětem 
paní Bronisława Antosik a českým učitelům 
dala noty a texty k novým polským koledám, 
které budou společně zazpívány následující 

rok. Rovněž učitelé našich škol připraví pro 
kowarské školy tradiční krkonošské koledy.

Zpívání koled bylo úvodem společně strá‑
veného dne. Děti byly následně rozděleny 
do čtyřech pracovních skupin zastoupených 
jednotlivými školami. Společně pak strávily 
pod vedením lektorů Správy KRNAP příjem‑
né chvíle v  Environmentálně vzdělávacím 
centru nazývaném „Krtek“ při vyrábění vá‑
nočních výzdob. Děti dále navštívily Krko‑
nošské muzeum i  útulek pro zraněná zví‑
řátka.

A protože je nám všem spolu příjemně, 
sejdeme se opět za rok…

Radka Nosková
předsedkyně komise

Mikuláš 
u nás v MŠ

„Kdo to klepe? Bílý pán.
Mikuláš dnes přišel k nám.
Anděl a čert přišli s ním,
zjistit, jestli nezlobím.“

Stejně jako vloni, i letos do naší školky dora‑
zila známá trojice, tedy Mikuláš, anděl a čert. 
Sice na sebe nechali chvilku čekat, ale o to 
víc byli všemi očekáváni. Děti byly napjaté, 
co všechno asi na ně ten velký svatý muž ví.

Letos však Mikuláš hlavně chválil. A tak se 
čert v pozadí trošku nudil a vymýšlel čerto‑
viny. Když už přišlo na nějaké to „pokáráníč‑
ko“, čert slibující dítko řádně umazal sazemi, 
aby mu paměť dobře sloužila. Andílek všem 

dětem nadělil do ručičky bonbónek, aby dě‑
tičky věděly, že jsou pod jeho ochranou.

Nakonec děti Mikuláši, andělíčkovi a čer‑
tíkovi řekly pěknou básničku a zazpívaly za 
doprovodu klavíru dvě veselé písničky. Od‑
měnou jim byl balíček s ovocem a dobrota‑
mi z rukou samotného Mikuláše a anděla.

Pro letošek je listina hříchů vymazána a už 
teď se těšíme zase napřesrok na viděnou.

Za kolektiv dětí a zaměstnanců 
Mateřské školy, Vrchlabí, Letná 1249,

střediska A. Dvořáka 96, 
Bc. Zdenka Nosková.

Exkurze 
SOŠ a SOU 
do Drážďan
Dne 9. 12. 2016 žáci 3. ročníků vyrazili na ce‑
lodenní exkurzi do Drážďan spojenou s ná‑
vštěvou tradičních krásných vánočních trhů 
a prohlídkou historické části města. Exkurzi 
vedl ředitel Mgr.  Václav Volejník, který po‑
skytl odborný výklad. Všichni studenti měli 
možnost vyzkoušet si komunikaci v němec‑
kém jazyce s  rodilými mluvčími v  běžných 
situacích, hlavně při nakupování a objedná‑
vání. Žáci oboru Obchodní asistent navštívili 
obchodní centra, kde si ověřili odborné zna‑
losti získané při výuce ve škole a na odbor‑

né praxi. Mohli také posoudit prodej zboží 
na tržnici, prohlédnout si nazdobené stánky 
a  zakoupit drobné upomínkové předmě‑
ty.  Studenti oboru kuchař využili možnosti 
ochutnat pravé německé speciality  – štolu, 
wursty, palačinky. Spokojeni a  opojeni vá‑

noční atmosférou se všichni v pořádku vrá‑
tili domů.

Všem čtenářům měsíčníku PULS přejeme 
krásné prožití vánočních svátků a  vše nej‑
lepší v novém roce 2017.

Kolektiv SOŠ a SOU Vrchlabí
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Základní škola 
speciální 
a praktická 
škola Diakonie 
ČCE Vrchlabí 
informuje…
Poslední třpytky 
roku 2016

• Filharmonie HK – Oranžová a červená třída 
z Vrchlabí a trutnovská duhová třída se spo‑
lečně vypravily 21. 11. do Hradce Králové za 
kulturou. Edukativní hudební pořad, který 
jsme navštívili, se jmenoval HURÁ DO ZOO!!! 
V asi hodinovém hudebně    ‑literárním pásmu 
jsme se dozvěděli, že v  domečku na konci 
Hradce chovají sourozenci Adam a  Adéla 
s  rodiči všemožná domácí zvířata. Když se 
jednou rodina vypravila na výlet do Krkonoš, 
zvířátka se rozhodla navštívit své cizokrajné 

přátele v  ZOO ve Dvoře Králové. Co všech‑
no veselého i napínavého společně zažili, je 
součást pohádkového tajemství… Repertoár 
filharmonie zahrnuje téměř všechny zoolo‑
gické termíny ve skladbách Vosí tanec NE‑
DBALA, Tanec kuřátek MUSORGSKÉHO, Kočičí 
duet ROSSINIHO, Slon a kolibřík ODSTRČILA, 
Tance lva, malé myšky a krahujce MARTINŮ, 
Když jde malý bobr spát SKOUMALA…

• Začal nám i plavecký výcvik v Jilemnici. Žáci 
byli seznámeni s chováním a bezpečnostní‑
mi předpisy tohoto kursu. Škoda, že musí‑
me jezdit do Jilemnice. Všichni se těšíme na 
nový plavecký bazén přímo ve Vrchlabí. My‑
slíme si, že by si ho naše město a my všichni 
jeho obyvatelé zasloužili.

• Několik postřehů z  adventního koncertu, 
který se konal v neděli 4.  12. od 14.00h na 
Střelnici: Společně s klienty Střediska Svět‑
lo Diakonie jsme se zúčastnili kulturního vy‑
stoupení. Všichni účinkující i  pořadatelé si 
zaslouží velké poděkování za pěkné kulturní 
odpoledne. Poděkování patří též pedago‑
gům a klientům Střediska Světlo za náročné 
nacvičené kulturní pásmo. Akce se zúčastni‑
li i pánové starosta města Ing. Jan Sobotka 
a místostarosta PhDr. Michal Vávra. Pan sta‑
rosta se podílel i na zapálení druhé svíčky 
na adventním věnci.

• V  pondělí 5.  12. navštívila naši školu sku‑
pina svatých Mikulášů, čertů a andělů. Ten, 
kdo se celý rok choval slušně a nezlobil, si 
odnesl malý dárek a sladkosti. Horší to bylo 
s  dětmi, které tolik neposlouchají, tam do‑
šlo k pokárání a výměně názorů s čerty. Ale 
nakonec i tyto děti obdržely dárek. Chceme 
touto cestou poděkovat vedení gymnázia 
a  studentům, kteří na nás nezapomínají 
a každoročně našim žákům připomínají tuto 
předvánoční tradici.

• Dne 8.  12. se v  Tyršově domě uskutečnily 
tradiční a  oblíbené Vánoční dílny. Akce se 
zúčastnilo 145 žáků mateřských škol a první‑
ho stupně základních škol ‑ ZŠ Letná a Dvo‑
řáková, ZŠ náměstí Míru, ZŠ Liščí kopec, ZŠ 
speciální a praktická Diakonie a poprvé i ZŠ 
speciální Jilemnice. Jako vždy musíme podě‑
kovat za stálou výpomoc na této akci patro‑
nátní škole ZŠ náměstí Míru, především žá‑
kům 8., B.A. pedagogickému doprovodu na 
těchto dílnách. Akce se moc líbila a máme 
již první přísliby zájemců na Velikonoční 
dílny. Dílny plní své poslání a z toho máme 
radost.

Mgr. Zdeněk 
Mikolášek

Vánoční strom 
v zámku

Podle nově vytvořené tradice, zdobí vánoční 
strom v hale zámku každý rok jiná škola.

Od 1.  12. minulého roku může vrchlabská 
veřejnost obdivovat vánoční strom, který 
vyzdobili studenti gymnázia.
Strom je ozdoben moderními industriálními 
ozdobami. Ve stejný den proběhlo i společ‑
né zpívání vánočních koled.
Poděkování patří všem studentům a  stu‑
dentkám, kteří se na výzdobě podíleli. Dále 
i prof. Janu Salvetovi a Jaroslavě Nývltové.

Hana Brožová

Knížecí Vánoce  
na zámku v Ratibořicích  
a Advent v Babiččině údolí
Ve čtvrtek 1. prosince jsme my, žáci ZŠ Horská – Harta, navštívili Babiččino údolí v Ratibo‑
řicích. Přenesli jsme se v čase do 2. poloviny 19. století, abychom nasáli tehdejší vánoční 
atmosféru.
Jak prožívali vánoční svátky lidé v podzámčí, jsme mohli poznat v Rudrově mlýně v Babiččině 
údolí. Tam nás obdobím Adventu a Vánoc na českém venkově provedli členové folklorního 
souboru. V budově vodního mandlu v sousedství mlýna se konal malý adventní trh, který 
nabízel tradiční vánoční sortiment – svíčky, trdelník, lidové ozdoby na stromeček, jmelí.
Ze Starého bělidla jsme se přesunuli na ratibořický zámek. Přivítali nás adventně a vánočně 
vyzdobené zámecké interiéry, kterými nás provázeli oživlé postavy z doby kněžny Zaháňské. 
Mohli jsme si tak představit, jak slavila Vánoce vrchnost na bývalém náchodském panství.
Na závěr nás čekal druhý přesun v čase, tentokrát z doby Boženy Němcové zpět do dnešní 
doby. To proto, abychom mohli o této naší návštěvě vyprávět a Vám všem v příštím roce vřele 
doporučit.

ZŠ Horská ‑ Harta
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DDM PELÍŠEK 
HLÁSÍ

…redaktoři DDM 
Pelíšek na besedě 
s pracovnicemi 
sociálního odboru 
ve Vrchlabí…
 
Postřehy našich redaktorů z besedy:
Tobiáš (11  let): Byl jsem překvapen, že se 
musí celoživotně vzdělávat, plat se mi zdá 
malý, je tu málo lidí na tuhle práci pro Vrch‑
labí a okolní obce. Slyšel jsem už výraz „ku‑
rátor“, teď už vím, co znamená.

Nella (12  let): Byla jsem překvapena, kolik 
lidí z našeho města tuto pomoc potřebuje. 
Zjistila jsem a  myslím si, že v  našem měs‑
tě máme dobré podmínky pro pomoc lidem 
v nouzi. Dokonce jsem se i poučila, tak na 
příklad: Nevěděla jsem, že dítě musí i  při 
rozvodu rodičů mít svého kurátora.

Daniel (11 let): Zaujalo mě, že se učí i zákla‑
dy sebeobrany.

Martina (12  let): Dověděla jsem se spoustu 
zajímavých věcí a  celá návštěva sociálního 

odboru pro mě byla přínosná.

Viktorie (11 let): Byla jsem mile překvapena. 
Nikdy by mě nenapadlo, že toho dělají tolik. 
Na to, kolik toho dělají a o co vše se starají, 
jich je docela málo. Pořád se musí vzdělávat 
(zákony a jejich změny).

Marek (12 let): Zaujalo mě, když jsme se ba‑
vili o  práci terénní sociální pracovnice. Už 
znám místo kam se mohou lidé obrátit, když 
se dostanou do problému.

Tereza (14  let): Překvapilo mě, že mají kurz 
sebeobrany. Nikdy bych neřekla, že i  sami 
vyhledávají lidi, kteří potřebují pomoc.

Zuzka (10  let): Nemyslela jsem si, že mají 
kurz sebeobrany. Neumím si představit pra‑
covat na jednom místě 25 let.

Vánoční strom 
ve Vrchlabí očima 
redaktorů DDM Pelíšek

Letošní výzdoba vánočního stromu ve Vrch‑
labí na náměstí T. G. Masaryka mě nemile 

překvapila. Vánoce jsou přece nejkrásnější 
svátky a vánoční stromy k nim neodmyslitel‑
ně patří. Proto by se jejich výzdoba neměla 
zanedbávat, tak jako nyní tady. Dle mého 
názoru ani nelze poznat, že tu na náměstí 
nějaký vánoční strom je (tedy přes den). Bílé 
vločky na jeho větvích nejsou dostatečně 
vidět a to nemluvě o pohledu z dálky. I vá‑
noční světélka na stromě mě letos zklamala. 

Ozdoby vánočního stromu jsou nevýrazné. 
Myslím si, že by nás, kteří procházíme naším 
hlavním náměstím, měl náš vánoční strom 
upoutat, potěšit, naladit předvánoční at‑
mosférou! Vánoční strom ve Vrchlabí letos 
rozhodně tuto funkci neplní. Nejsem s  vý‑
zdobou našeho stromku spokojená.

Redaktorka DDM Pelíšek Martina (13 let)

REPUBLIKOVÝ 
TURNAJ
Speciální olympiády ve stolním tenise 
organizovaný ČHSO (České hnutí speciálních 
olympiád)

Ve sportovní hale Základní školy Strž Dvůr 
Králové zápolilo v tradiční soutěži 90 závod‑
níků.

Změřili si svou obratnost a  postřeh ve 
dvou věkových kategoriích: muži do 30  let 
a nad 30 let a ženy do 30 let a nad 30 let.

Tři naši tenisté, kteří navštěvují Centrum 
denních služeb Diakonie ČCE ‑ středisko 
Světlo Vrchlabí a současně jsou členy SK Kr‑
konoše, statečně bojovali se svými soupeři.

V unifiedu jsme získali 2. místo, ve čtyřhře 
1. místo.

A jak dopadly dvouhry?
Tomáš Rylich vybojoval 1. místo a  zlatou 

medaili, Petr Tomáš 3. místo a  bronzovou 
medaili a  Jiří Pfeifer získal také 3. místo 
a bronz.

Přivezli jsme tedy 5 medailí (7 kusů).
Sportovci měli možnost si koupit v rámci 

nácviku samostatnosti pití či něco na zub 
v malé restauraci vedle haly. V rámci dopro‑
vodného programu Healthy si nechali zkont‑
rolovat u lékařů funkci sluchu a chrup.

Květa Charvátová, pracovnice v sociálních 
službách a trenérka SO

Veřejné bruslení
14. 1. 2017 Sobota 13.00 – 15.00
15. 1. 2017 Neděle 13.00 – 15.00
21. 1. 2017 Sobota 13.00 – 15.00
28. 1. 2017 Sobota 13.00 – 15.00

„A“ MUŽSTVO
7. 1. 2017 Sobota 18.00 HC Vrchlabí – HC Baník Sokolov – 2. liga ČR
19. 1. 2017 Čtvrtek 18.00 HC Vrchlabí – HC Řisuty – 2. liga ČR
28. 1. 2017 Sobota 18.00 HC Vrchlabí – HC Kobra Praha – 2. liga ČR

Junioři
13. 1. 2017 Pátek 20.00 HC Krkonoše – TJ Kozli Kolín – 1. liga ČR
29. 1. 2017 Neděle 13.00 HC Krkonoše – V. Popovice – 1. liga ČR

Starší dorost
8. 1. 2017 Neděle 13.00 HC Krkonoše – Spartak 
Nové Město n/M. – 1. liga ČR
27. 1. 2017 Pátek 20.00 HC Krkonoše – HC Poděbrady 

– 1. liga ČR

ZIMNÍ STADION VRCHLABÍ POZVÁNKA
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Skvělá sezona 
vrchlabského 
karate
Vrchlabské karate v  letošní právě ukonče‑
né soutěžní sezoně slaví pravděpodobně 
největší soutěžní úspěchy za více než 30 let 
trvající existenci oddílu.

Aktuálním úspěchům předcházelo mno‑
haleté úsilí trenérů Antoše, Kubáta a Králíč‑
ka, věnované sestavení nového soutěžního 
týmu.

Nejdříve jsme sbírali zkušenosti a  budo‑
vali oddílové renomé na krajských soutěžích. 
Hned ve své první sezoně s novým týmem 
jsme získali nečekaně mnoho medailí a zá‑
roveň i  dva tituly krajských mistrů, které 
nám zabezpečily první nominace na mis‑
trovství ČR. Tam jsme svou účast úspěšně 
proměnili v bodovaná umístění.

V dalších letech jsme rozšířili naši účast 
i na největší turnaje, které se v ČR konají.

Nutno poznamenat, že soutěžíme pod 
hlavičkou asociace WKF, která má v ČR nej‑

vyšší počet členů, proto mnoho turnajů 
bývá velmi silně obsazeno, včetně meziná‑
rodní konkurence. V aktuálním olympijském 
období bude i karate pod asociací WKF na 
programu her v Tokiu, tedy další indicie, že 
námi provozovaný sport nepatří mezi svě‑
tově okrajové odvětví s malou členskou zá‑
kladnou. Některé turnaje v  ČR se již vzhle‑
dem k počtu účastníků konají jako vícedenní.

I z tohoto pohledu je potěšující, že z velké‑
ho množství absolvovaných soutěží dokázali 

naši borci přivést několik stovek medailí!
Před letošní sezonou jsme věděli, že už 

máme tak dobré jméno, potenciál a  zkuše‑
nosti, že nemusíme mít skromné cíle. Kro‑
mě kompletního krajského poháru jsme se 
účastnili i téměř všech kol národního pohá‑
ru i turnajů, které jsou vzhledem ke svému 
významu bodovány v republikovém žebříčku.

A skvělé výsledky se opravdu dostavily:

Vrcholem soutěžní sezony bylo Mistrovství 
ČR, které proběhlo první prosincový víkend 
za účasti 659 nominovaných borců, tento‑
krát i pod dohledem kamer v rámci přímého 
přenosu na ČT4.

Naše nominované žactvo (Filip Exnar, On‑
dřej Havlíček, Beata Reguliová) díky svým 
vybojovaným předním příčkám z národního 

poháru patřilo mezi nasazené závodníky při 
losování soutěžních pavouků. Jejich zápasy 
byly pro celou naši výpravu velmi emotivní, 
už kvůli tomu, že z nich od začátku vyzařo‑
vala jistota favoritů, takže až do semifinále 
všichni s přehledem vyhrávali. Pak sice Filip 
s Ondřejem těsně prohráli s budoucím vítě‑
zem jejich kategorie, ale vzápětí si v úspěš‑

né repasáži řekli o bronzové medaile!
Skvělé výkony podávala Beata Reguliová. 

Přestože měla jak v  národních pohárech, 
tak i  na MČR nalosovány ty nejlepší sou‑
peřky, které v  ČR jsou, jednoznačně s  pře‑
hledem dokázala, že v  druhé části letošní 
sezony závodí v takové pohodě a formě, že 
momentálně v ČR nemá konkurenci a stala 

Krajský pohár – soutěž „absolutní krajský mistr“ ve své věkové kategorii
(umístění bez rozdílu soutěžních kategorií KATA+KUMITE)
1. místo Beata Reguliová, Filip Exnar, Nikol Šídová = nominace na MČR
2. místo Ondřej Havlíček, Monika Sedláčková
4. místo Maroš Taran
6. místo Roman Šantroch
7. místo Dan Hnyk
8. místo Filip Jáchym, Vojtěch Novotný

Národní pohár – celkové umístění v jednotlivých soutěžních kategoriích
(umístění do 10.místa = nominace na MČR)
3. místo Beata Reguliová, Filip Exnar, Monika Sedláčková
5. místo Ondřej Havlíček,
10. místo Maroš Taran, Roman Šantroch

Národní žebříček ČR 2016 – celkové umístění v soutěžní kategorii závodníka 
ze všech klasifikovaných soutěží (TOP závodní skupina Vrchlabí)
Filip Exnar 2. místo – kumite st. žáci ‑ 39 kg, 16. místo – kata st. žáci
Ondřej Havlíček 3. místo – kumite st. žáci ‑ 60 kg

Beata Reguliová 1. místo – kumite ml. žákyně ‑ 35 kg, 8. místo – kata ml. žákyně
(celkově 2. místo v historických statistikách v ml. žákyních - 35 kg!!!)

Monika Sedláčková 1. místo – kumite juniorky ‑ 48 kg, 9. místo – kata juniorky
Roman Šantroch 14. místo – kumite junioři ‑ 68 kg, 13. místo – kumite junioři ‑ 61 kg
Nikol Šídová 10. místo – kumite ml. žákyně ‑ 35 kg, 14. místo – kumite st. žákyně ‑ 42 kg
Maroš Taran 6. místo – kumite junioři ‑ 68 kg

Vánoční 
turnaj 
v halové 
kopané pro 
1. stupeň 
základních 
škol
Ve čtvrtek 8. 12. jsme se zúčast‑
nili Vánočního turnaje v  halové 
kopané pro žáky 1. stupně ZŠ. Po‑
řadatelem turnaje byl ŠSK při ZŠ 
Školní Vrchlabí. Hrálo se v hale TJ 
Spartak Vrchlabí.

Sice není důležité vyhrát, ale zú‑
častnit se, ale druhé místo v sil‑
né konkurenci nás velmi potěšilo.

ZŠ Horská ‑ Harta
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SPRÁVA KRKONOŠSKÉHO NÁRODNÍHO PARKU
VÁS ZVE NA TYTO AKCE:
5. 1. 2017 • TEMNÁ MINULOST A ZELENÁ PŘÍRODA LAOSU A KAMBODŽI
Jen málokteré země na světě mají tak dramatickou historii, nedotčenou 
přírodu, bohaté památky a jsou dosud turisty opomíjené jako Laos 
a Kambodža. Známá cestovatelka Radka Tkáčiková vám představí obě. 
KCEV Krtek, 18 h

7. 1. 2017 • HORSKOU PĚŠINOU
Vydejte se s námi na toulky cestou necestou za zajímavými a mnohdy 
zapomenutými kouty Krkonoš a objevte s námi krásy horských luk, lesů 
a malebných zákoutí.
Bližší informace a přihlášky: 
Jana Tesařová, jtesarova@krnap.cz, 733 673 642

10. 1. 2017 • MICHAL JAKL – JAROSLAV SKRBEK
Ředitel vysockého muzea Michal Jakl promluví o osobě významného 
českého umělce první poloviny 20. století Jaroslava Skrbka a o jeho 
vztahu ke Krkonoším a Vysokému nad Jizerou. 
Domky na náměstí Míru, 17 h

14., 20. a 28. 1. 2017 • JELEN, SEZNAMTE SE…
Viděli jste někdy na 6 metrů 60 živých jelenů? Víte, co má společného 
Krakonoš a jelen? Najdeme odpovědi na otázky, kdy shazuje rohy zubr, 
proč měl Krakonoš parohy, jak se šoulá k ledničce a jak vypadají horní 
řezáky laně. Horní Maršov
Bližší informace a přihlášky: 
Klára Máslová, kmaslova@krnap.cz, 737 225 507

19. 1. 2017 • 24 HODIN STRÁŽCEM SLONŮ A NOSOROŽCŮ
Promítání filmu z cyklu Archa světel a stínů z dílny Jana Svatoše. 
Součástí večera bude beseda s autorem a vernisáž fotografií. KCEV 
Krtek, 18 h

21. 1. 2017 • FOTOVYCHÁZKA DO KRKONOŠ
Pohodový výlet na málo známá, leč zajímavá místa v Krkonoších.
Bližší informace a přihlášky: 
Radek Drahný, rdrahny@krnap.cz, 737 209 900

21. 1. 2017 • KROUŽKOVÁNÍ U KRMÍTKA
Víte, koho krmíte? Poznáte všechny ty barevné ptáčky, kteří se slétají 
na Vaše krmítko? Víte, jak přijdou ke svému kroužku? Pod vedením 

odborníků budeme chytat ptáky do sítí, kroužkovat je a vyrábět tuková 
krmítka. Děti zabaví ptačí hry. Zámecký park a KCEV Krtek, 9 h

24. 1. 2017 • JAROSLAV MONTE KVASNICA – O VLCÍCH
Český spisovatel, cestovatel a velký znalec psů a vlků Jaroslav Monte 
Kvasnica bude vyprávět o vlcích, šelmách nenáviděných i obdivovaných, 
bytostně spojených s kulturou lidí. Domky na náměstí Míru, 17 h

Do 31. 1. 2017 • KNIHOBRANÍ
Přispějte spolku vrchlabských tatínků a maminek TAMAR na opravu 
otevřeného dětského hřiště nákupem knihy. Výběr je veliký, 20 Kč za 
kus! Krkonošské muzeum – klášter

Dále probíhají výstavy:
Do 15. 1. 2017 • SLADKÉ VÁNOCE
Zastavte se v předvánočním shonu a přijďte ochutnat výborné cukroví 
podle starých krkonošských receptů, prohlédnout si formičky z našich 
sbírek a načerpat atmosféru Vánoc. Krkonošské muzeum – klášter

Do 17. 1. 2017 • FOTOSAFARI 2016 DIVOČINA
Výstava digitálních fotografií na téma: „Divočina – v zoologické zahradě 
či Krkonošském národním parku lze nalézt pravou divočinu.“ KCEV Krtek, 
každé úterý a čtvrtek 15–18 h

Do 29. 1. 2017 • JAROSLAV SKRBEK: Z KRKONOŠ DO SVĚTA A ZPĚT
Výstava díla grafika a malíře Jaroslava Skrbka zachycující nejen rodné 
Krkonoše, ale i momenty z cest po Evropě. 
Krkonošské muzeum – klášter

Do 26. 2. 2017 • KŘEHKÁ KRÁSA
Přijďte si prohlédnout sváteční i všední skleněné a porcelánové 
výrobky ze sbírek Krkonošského muzea a nechte se unést jejich 
blyštivou krásou. Domky na náměstí Míru

Více informací o akcích najdete na www.krnap.cz nebo na 
www.facebook.com/spravakrnap.
Zaregistrujte se na http://akce.krnap.cz/ a získávejte informace 
o akcích Správy KRNAP, jak chcete a kdy chcete.

se tedy českou mistryní!
Druhý den soutěžili i  naši nominovaní 

junioři (Monika Sedláčková, Maroš Taran, 
Roman Šantroch). Monika obhájila vloni 
vybojovanou bronzovou medaili, Maroš se 
sice „na bednu“ nedostal, ale díky vyhraným 
zápasům získal, stejně jako vloni, bodova‑
né umístění. Roman si letos vybral tu lepší 
formu o něco dříve, takže letos na body bo‑
hužel nedosáhl. Přesto jsou letošní úspěchy 
našich juniorů při aktuální konkurenci velmi 
slušné.

S potěšením lze sledovat i výkony našich 
„služebně mladších“ závodníků, kteří jdou ve 
stopách naší TOP party. Za všechny zmiň‑
me zejména Dana Hnyka, Filipa Jáchyma, 
Adélku Šantrochovou, Sylvu Havlíčkovou 
a  Jiřinku Valouchovou, kteří už získali z  vý‑
znamnějších soutěží cenné body a medaile 
a doufejme, že nejen oni budou svou bodo‑
vou a  medailovou sbírku rozšiřovat a  tím 
úspěšně reprezentovat vrchlabské karate.

Osobně mě velmi těší i  skvělá podpora 
rodičů našich závodníků, díky kterým máme 

vyřešeno i  zázemí pro turnaje a  další ne‑
soutěžní akce oddílu, takže v praxi vlastně 
vystupujeme jako jedna velká rodina. A část 

„dospěláků“ z této rodiny už cvičí karate i se 
svými dětmi. V  dnešní, mnohdy skeptické 
a  hektické době, jsou tyto nadstandardní 
vztahy minimálně tak cenné, jako ty stovky 
medailí na zdech našich závodníků. Snad 
tím i trochu naplňujeme samotnou podsta‑
tu filozofie karate, která rozhodně nestojí na 
sportovních výsledcích.

Radek Antoš
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Do 31. 1. 2017 • KNIHOBRANÍ 
Přispějte spolku vrchlabských tatínků a maminek TAMAR na opravu otevřeného dětského hřiště 
nákupem knihy. Výběr je veliký, 20 Kč za kus! Krkonošské muzeum – klášter 
 
Dále probíhají výstavy: 
Do 15. 1. 2017 • SLADKÉ VÁNOCE 
Zastavte se v předvánočním shonu a přijďte ochutnat výborné cukroví podle starých krkonošských 
receptů, prohlédnout si formičky z našich sbírek a načerpat atmosféru Vánoc. Krkonošské 
muzeum – klášter 
 
Do 17. 1. 2017 • FOTOSAFARI 2016 DIVOČINA 
Výstava digitálních fotografií na téma: „Divočina – v zoologické zahradě či Krkonošském národním 
parku lze nalézt pravou divočinu.“ KCEV Krtek, každé úterý a čtvrtek 15–18 h 
 
Do 29. 1. 2017 • JAROSLAV SKRBEK: Z KRKONOŠ DO SVĚTA A ZPĚT 
Výstava díla grafika a malíře Jaroslava Skrbka zachycující nejen rodné Krkonoše, ale i momenty 
z cest po Evropě. Krkonošské muzeum – klášter 
 
Do 26. 2. 2017 • KŘEHKÁ KRÁSA 
Přijďte si prohlédnout sváteční i všední skleněné a porcelánové výrobky ze sbírek Krkonošského 
muzea a nechte se unést jejich blyštivou krásou. Domky na náměstí Míru 
 
Více informací o akcích najdete na www.krnap.cz nebo na www.facebook.com/spravakrnap.  
Zaregistrujte se na http://akce.krnap.cz/ a získávejte informace o akcích Správy KRNAP, jak chcete a kdy chcete.  
 

 

STR. 9-10 SPORT 

Skvělá sezona vrchlabského karate  FOTO  + PDF(karate bety) 
 
Vrchlabské karate v letošní právě ukončené soutěžní sezoně slaví pravděpodobně největší soutěžní úspěchy 
za více než 30 let trvající existenci oddílu. 
Aktuálním úspěchům předcházelo mnohaleté úsilí trenérů Antoše, Kubáta a Králíčka, věnované sestavení 
nového soutěžního týmu.  
Nejdříve jsme sbírali zkušenosti a budovali oddílové renomé na krajských soutěžích. Hned ve své první 
sezoně s novým týmem jsme získali nečekaně mnoho medailí a zároveň i dva tituly krajských mistrů, které 
nám zabezpečily první nominace na mistrovství ČR. Tam jsme svou účast úspěšně proměnili v bodovaná 
umístění.  
V dalších letech jsme rozšířili naši účast i na největší turnaje, které se v ČR konají. 
  
Nutno poznamenat, že soutěžíme pod hlavičkou asociace WKF, která má v ČR nejvyšší počet členů, proto 
mnoho turnajů bývá velmi silně obsazeno, včetně mezinárodní konkurence. V aktuálním olympijském 
období bude i karate pod asociací WKF na programu her v Tokiu, tedy další indicie, že námi provozovaný 
sport nepatří mezi světově okrajové odvětví s malou členskou základnou. Některé turnaje v ČR se již 
vzhledem k počtu účastníků konají jako vícedenní. 
I z tohoto pohledu je potěšující, že z velkého množství absolvovaných soutěží dokázali naši borci přivést 
několik stovek medailí! 
 
Před letošní sezonou jsme věděli, že už máme tak dobré jméno, potenciál a zkušenosti, že nemusíme mít 
skromné cíle. Kromě kompletního krajského poháru jsme se účastnili i téměř všech kol národního poháru i 
turnajů, které jsou vzhledem ke svému významu bodovány v republikovém žebříčku.  
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Novoroční zprávy 
z vrchlabské 
univerzity VU3V
Konec roku 2016 znamená pro vrchlabskou Virtuální Univerzitu tře‑
tího věku zakončení pátého semestru studia. Někteří si naložili více 
a vedle hlavního tématu souběžně studovali i další téma, konkrét‑
ně historii oděvnictví. Výsledkem této aktivity je první vlna promocí 
v Praze, která proběhne 16. ledna 2017 v Praze. Těšíme se na všechny, 
co se chystají, a vítáme i jejich hosty.

‑ Letní semestr otvírá v únoru 2017 nenáhodně vybrané téma „Kou‑
zelná geometrie“. Po filosofických a  antropologických vhledech 
a úvahách o tom, co tvořilo kulturní hodnoty v Evropě, je nové téma 
jakýmsi návratem k přírodě, jakožto pramenem zkušeností a inspira‑
cí, z nichž se rodily technické znalosti, estetické cítění, prvopočátky 
vědeckého myšlení i první geometrické poznatky. Budiž uspokojeny 
naše další zájmy a chuť po vzdělávání.
Jsou li mezi místními ještě zájemci, kteří by se rádi připojili k naší 
univerzitě, stále je možné se přidat. Podrobné informace a platby 
probíhají v lednu 2017 v kanceláři Střelnice.
V  rámci nevirtuální části našeho vzdělávání Vás od února zveme 
na seniorské studium jazyků (otevřeno dle zájemců), na čtyřdílný 
kurz astrologie (předběžně středeční odpoledne) a od ledna stále 
pokračujeme čtvrtečním tvořícím ateliérem (kreslení, malba) 
a s počítačovým kurzem pod vedením p. Hanuše.
Obecné info:
Virtuální Univerzita třetího věku (VU3V) je jedna z forem Celoživotní‑
ho vzdělávání organizovaná Provozně ekonomickou fakultou České 
zemědělské univerzity v Praze.
Cílem Virtuální U3V je umožnit všem posluchačům v rámci České re‑
publiky zájmové vysokoškolské studium U3V bez ohledu na vzdále‑
nost od sídel vysokých škol a univerzit, ve kterých probíhá prezenční 
seniorské vzdělávání, jehož se z různých důvodů (vzdálenost, zdra‑
votní a časové důvody, finanční náročnost na dopravu apod.) nemo‑
hou zúčastňovat a v souladu se vzděláváním též vytvořit prostředí 
pro sociální kontakt posluchačů v daných lokalitách.
Povinnosti posluchače:

‑ uhrazení studijního poplatku ve svém konzultačním středisku 
(150,–/semestr)

‑ min. 80% účast na společné výuce 
(6 celkových setkání, 1 x za 14 dní)

‑ vypracování testu za každou z videopřednášek a závěrečného testu
Více na strelnicevrchlabi.cz;

na tel. 603 920 534 a v kanceláři Střelnice

Partner projektu
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STAVÍ PRO VÁS            
ji  od roku 1992 STAVÍ PRO VÁS           

již od roku 1992

info@stas.cz

stavby na klíč, stavební opravy a údržba,  
nákladní kontejnerová doprava MAN 4 x 4, 
Stas, s.r.o.,  Vrchlabí, Na Bělidle 1433  

STAS, s.r.o., Vrchlabí, pro zakázky zejména 
v regionu Krkonoš zaměstná pracovníka na pozici

STAVBYVEDOUCÍ

NÁPLŇ PRÁCE:
• řízení staveb • zajištění kvality díla • 

• plnění časového plánu • ekonomika stavební výroby • 
• komunikace s klienty a projektanty • 

ZÁKLADNÍ POŽADAVKY:
vzdělání SŠ nebo VŠ stavebního zaměření

praxe v oboru pozemních staveb

více informací na níže uvedených kontaktech
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Kam pro čerstvé 
potraviny od 
Horního Labe? 
Brzy poradí nové 
internetové stránky

O  čerstvých a  kvalitních potravinách regio‑
nálních malopěstitelů se hovoří často. Přes‑
to je někdy cesta od debat ke konkrétnímu 
nákupu dlouhá. Přitom třeba území Horní‑
ho Labe má spotřebitelům co nabídnout. 
Zkrátit cestu mezi zákazníky a  chovateli či 
pěstiteli mají za cíl nové internetové strán‑
ky Potraviny od Labe (www.potravinyodlabe.
cz), na jejichž vzniku se teď pracuje. „Máme 
základ, do něhož musíme shromáždit ma‑
ximum informací z regionální nabídky a od 
jara chceme spustit plnohodnotný provoz. 
Veřejnost tu najde, kdo co v regionu nabízí. 
Mléčné výrobky, maso, ovoce, zeleninu, med, 
nápoje a podobně. Nechceme tomu ale dát 
úplně úzký záběr, takže bude prostor i pro 
regionální trhy a třeba i prodejce ručně vy‑
ráběných košíků, košťat a podobného drob‑
ného sortimentu,“ připomíná Aleš Vaníček 

z Centra společných služeb při Svazku obcí 
Horní Labe. Na druhou stranu web poslouží 
zdejším producentům k  nabídce zboží. „Tr‑
vale či jednorázově, to je jedno. Zveřejníme 
pravidelné nabídky i  jednorázový prodej, 
třeba medu, brambor nebo kuřat. Ale hlav‑
ně – zdarma – bereme to jako službu regio‑
nu,“ dodává Aleš Vaníček.
Centrum společných služeb také zorganizo‑
valo úvodní seminář starostů s  právníkem 
Janem Horníkem. Setkání bylo zaměřené na 
orgány obce a jejich pravomoci při nakládá‑
ní s majetkem, hostitelské úlohy se na jed‑
ničku ujala starostka Dolní Kalné Jaroslava 
Cermanová. Druhý díl se uskuteční počát‑
kem tohoto roku, nabídka na uspořádání 
přišla například z Dolního Dvora.
Ke společné prezentaci Svazku obcí Horní 
Labe by měl přispět nový propagační ma‑
teriál. „Staré zásoby došly a region i každá 
obec v něm by si něco takového zasloužily. 
Připravená je maketa, tvořím základní ob‑
sah, brzy vše starostům předám ke konzul‑
taci. Základní ideou je orientace na regio‑
nální produkty. Nechci jen suchý výčet obcí 
a popis pamětihodností. Všiml jsem si, že ze 
tří desítek udělených označení KRKONOŠE 
originální produkt® jich polovinu mají lidé 
z území svazku. Toho se dá využít ku prospě‑
chu obou stran. K financování tisku a práce 
grafika se pokusíme získat nějakou dotační 
podporu“, dodává Aleš Vaníček.
K  informovanosti o  dění v  regionu Horní‑
ho Labe stále více slouží stránky svazku 
www.sohl.cz, na kterých se denně ob‑
jevují aktuality z  regionu. Fotogalerie 
všech obcí a  zajímavých míst regionu pak 

jsou v  moderní prezentaci k  dispozici na: 
www.zonerama.com/AlesVanicek. Všechny 
podněty, připomínky či články ke zveřejnění 
lze zasílat na adresu manazer@sohl.cz.
Centrum společných služeb Horní Labe 
vzniklo na základě projektu Svazu měst 
a obcí ČR a zaměřené má být především na 
podporu starostů malých obcí. Například 
při získávání dotací, koordinaci společných 
projektů, jednání s úřady i občany, právním 
poradenství, prosazování společných zájmů. 
Další náplní práce bude zlepšení informova‑
nosti občanů o  veřejných službách, propa‑
gační činnost v turistickém ruchu, vydávání 
zpravodaje, aktualizace webových stránek 
svazku atd. 

Manažerem Centra společných služeb je 
Aleš Vaníček (tel. 724 790 372,  

mail: manazer@sohl.cz),  
specialistou pro rozvoj regionu  

je Jan Horník (tel. 603 190 880,  
mail: specialista@sohl.cz).

70 let 
se značkou ŠKODA
Vrchlabský závod se už 70 let podílí na roz‑
voji značky ŠKODA. V  podniku založeném 
v roce 1864 Ignácem Theodorem Peterou se 
původně vyráběly dopravní prostředky vše‑
ho druhu, včetně luxusních kočárů a  saní. 
První automobilová karoserie zde vznikla 
roku 1908. Automobily nesoucí značku ŠKO‑
DA začaly z vrchlabské automobilky vyjíždět 
v roce 1946, kdy byla jedna z nejrenomova‑
nějších československých karosáren zná‑
rodněna a  začleněna do společnosti AZNP. 
Její pracovníci se již dříve významně podíleli 
na vývoji speciálních užitkových provedení 
úspěšné modelové řady ŠKODA 1101 „Tudor“, 
která se stala hlavním programem závodu. 
Moderní výrobní linku opouštěly také ote‑
vřené karoserie i  verze STW, předchůdci 
současných kombi. Až do roku 1981 ve Vrch‑
labí vznikaly především speciální karoserie 
na bázi modelových řad ŠKODA 1200, 1201, 
1202 a  1203. Vystřídaly je osobní vozy ŠKO‑
DA 105/120, Favorit, Forman, Felicia, Felicia 
Combi, Felicia Fun a  rozložené (SKD) auto‑
mobily ŠKODA Octavia pro export do Polska. 

V  roce 2012 se uskutečnila zásadní trans‑
formace vrchlabského závodu na produkci 
moderních dvouspojkových samočinných 
převodovek pro potřeby širokého spektra 
značek koncernu Volkswagen.

Vernisáž výstavy k  70 letům se značkou 
ŠKODA
Součástí vernisáže bylo promítání historic‑
kého filmu z výroby Š 1201 od Josefa Dvořá‑
ka. Návštěvníci mohli kromě výstavních pa‑
nelů shlédnout také roboty z merkuru a 3 D 
tiskárnu z DDM Pelíšek.
Velký úspěch měla i ŠKODA Kodiaq v luxus‑

ní výbavě, kterou si návštěvníci mohli pro‑
hlédnout před vrchlabským zámkem.
Úvodní slovo měl historik krkonošského 
muzea ve Vrchlabí Jiří Louda, který nám od‑
pověděl na otázku, kde se vzal takový velký 
závod právě v  Krkonoších. Spolupráci se 
ŠKODA AUTO kladně ohodnotil také staros‑
ta Vrchlabí Jan Sobotka.
Zajímavosti z  historie i  současnosti vrch‑
labského závodu ŠKODA můžete shlédnout 
na výstavě ve vestibulu vrchlabského zám‑
ku do konce ledna 2017.

H. Veselá
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Nový rok
1. leden je svátkem, kdy si křesťané připomínají Slavnost 
Matky Boží, Panny Marie a  vyprošují si požehnání pro 
celý nastávající rok.
Kostel sv. Vavřince, 9:00

Temná minulost a zelená příroda Laosu 
a Kambodže
Jen málokteré země na světě mají tak dramatickou his-
torii, nedotčenou přírodu, bohaté památky a jsou dosud 
turisty opomíjené jako Laos a Kambodža. Známá cesto-
vatelka Radka Tkačíková vám představí obě.
KCEV Krtek, 18:00

Narozeniny Music Baru BOWL
Grandiózní koncert místních kapel!
Music Bar Bowl, 20:00

Zjevení páně
Slavnostní bohoslužba.
Kostel sv. Vavřince, 18:00

Horskou pěšinou
Vydejte se s námi na toulky cestou necestou za zajíma-
vými a mnohdy zapomenutými kouty Krkonoš a objevte 
s námi krásy horských luk, lesů a malebných zákoutí.
Bližší informace a přihlášky:
Jana Tesařová, jtesarova@krnap.cz, 733 673 642

Táboranka
Tradiční posezení s  dechovou hudbou pro naše milé 
vrchlabské i přespolní seniory. K poslechu i tanci hraje 
kapela Jiřího Jíny.
KD Střelnice – velký sál, 17:00 – 21:00
Vstupné: 100 Kč, senioři 50 Kč.

Svátek křtu Páně
V neděli po slavnosti Zjevení Páně si křesťané připomí-
nají událost, kdy byl Ježíš Kristus pokřtěn v  Jordánu Ja-
nem Křtitelem.
Kostel sv. Vavřince, 9:00

Mše svatá pro děti a pohádka před obědem
Na závěr doby vánoční, bude ve vrchlabském kostele 
sv. Vavřince mše svatá pro děti.
Kostel sv. Vavřince, 9:00

Nekonečný příběh
Divadlo Lampion, Kladno.
Celosvětově známá dětská kniha poprvé v divadelní ver-
zi! Bastián, ustrašený kluk, objeví v zapadlém antikvariá-
tu tajemnou knihu. Zamčený na půdě školy hltá stránku 
po stránce vyprávění o chlapci Átrejovi, který za pomo-
ci šťastného draka Falka hledá lék pro skomírající říši 
Fantázii a její vládkyni.
Délka představení: 100 minut (hraje se s přestávkou)
KD Střelnice – velký sál, 15:30, 6+ 
(Pozor na věkovou kategorii pohádky!)
Vstupné: 80 Kč, předplatitelé PP zdarma.

Božská Sarah
Divadlo Kalich, Praha /sk. DX/
Silnou a působivou hrou Božská Sarah si herecká legen-
da Iva Janžurová plní dlouholetý profesní sen. Příběh 
světově proslulé herečky a vyhlášené skandalistky Sarah 
Bernhardtové režíruje Alice Nellis jen krátký čas poté, co 
s velkým úspěchem společně s Ivou Janžurovou insceno-
vala ve Stavovském divadle Audienci u královny.
KD Střelnice – velký sál, 19:00. Vstupné: 320 – 280 Kč.
Partner večera: Kozí plácek

Michal Jakl – Jaroslav Skrbek
Ředitel vysockého muzea Michal Jakl promluví k osobě 
významného českého umělce první poloviny 20. století 
Jaroslava Skrbka a k jeho vztahu ke Krkonoším a Vysoké-
mu nad Jizerou. Domky na náměstí Míru, 17:00

Prago Union: Smrt žije Tour!
Ty Prago Union fungujou. Oni fungujou 
nějak hodně, i když by vlastně podle 
všech pravidel hudebního průmyslu 
vlastně vůbec fungovat neměli. Jejich 
šéf není hezoun ze žurnálu a stát se 

“sexsymbolem” už “kousající bezzu-
bý básník” Kato asi taky nestihne. 

Jejich pecky nehrajou rádia a  na trpitele to neuhrají  – 
dramaturgové je nebojkotují, tyhle dva světy se prostě 
jen naprosto míjí. Jejich muzika tam nepatří, má tak 
daleko k “populární”, jak to jen jde. Nemají hit a pozor: 
nemají ani pořádný skandál. Jsou dřevní, jsou zemitý, 
páchnou člověčinou a fanoušky maj skalní. Maj je napříč 
žánry a mají jich tolik, že hrají jako málokdo. Mají doma 2 
ceny Anděl a kritika je uctívá. Jejich 3 desky se prodávají 
i v době nářků nad prodejema. Kde se vzali, jak se vzali 
a jak je tohle všechno vůbec možný? Na těch Prago Uni-
on musí něco bejt. Music Bar Bowl, 20:00

Jelen, seznamte se…
Viděli jste někdy na 6 metrů 60 živých jelenů? Víte, co 
má společného Krakonoš a jelen? Najdeme odpovědi na 
otázky, kdy shazuje rohy zubr, proč měl Krakonoš parohy, 
jak se šoulá k ledničce a jak vypadají horní řezáky laně. 
Horní Maršov. Bližší informace a  přihlášky: Klára Máslová, 
kmaslova@krnap.cz, 737 225 507

Sexem ke štěstí
Účinkují: Martina Hudečková, Vladimír Kratina, Miluše 
Bittnerová / Jitka Ježková, Vilém Udatný
Režie: Jakub Zindulka
Ochladly vaše vztahy? Obraťte se na odbornici! Zkuste 
sexcoaching!
Stella je ve svých šedesáti letech skutečnou odbornicí 
na oživení intimních manželských hrátek. Proto se na ni 
obrátí stárnoucí Norbert, který není spokojen s intimním 
soužitím se svou mladší manželkou Hedvikou. Norbert 
a Stella si jsou evidentně sympatičtí. Stellin o deset let 
mladší manžel Robert, značně unavený neustálými expe-
rimenty své partnerky, si najde někoho mladšího. Jeho 
milenka Hedvika je ovšem shodou okolností manželkou 
Norberta. A tak se terapeutická sezení poněkud vymykají 
kontrole. Sál DK Vrchlabí, 19:00
Vstupné: 320/270 Kč (předprodej)

LEDEN Přehled kulturních 
akcí ve Vrchlabí 2017
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Ekumenická bohoslužba
Týden modliteb za jednotu křesťanů.
Svátek Panny Marie, Matky jednoty křesťanů.
Církev adventistů, 18:00

24 hodin strážcem slonů a nosorožců
Promítání filmu z cyklu Archa světel a stínů z dílny Jana 
Svatoše. Součástí večera bude beseda s autorem a verni-
sáž fotografií. KCEV Krtek, 18:00

Ekumenická bohoslužba
Týden modliteb za jednotu křesťanů.
Církev československá husitská, 18:00

Jelen, seznamte se…
Viděli jste někdy na 6 metrů 60 živých jelenů? Víte, co 
má společného Krakonoš a  jelen? Najdeme odpově-
di na otázky, kdy shazuje rohy zubr, proč měl Krako-
noš parohy, jak se šoulá k  ledničce a  jak vypadají hor-
ní řezáky laně. Horní Maršov Bližší informace a  přihlášky: 
Klára Máslová, kmaslova@krnap.cz, 737 225 507

Ekumenická bohoslužba
Týden modliteb za jednotu křesťanů.
Českobratrská církev evangelická, 18:00

Večer pod lampami: JIŘÍ SCHMITZER
Jiří Schmitzer je český herec a písničkář, syn Jiřího Sová-
ka. DAMU absolvoval v roce 1974, poté hrál v Činoherním 
studiu v Ústí nad Labem. Od roku 1985 je členem souboru 
Studia Ypsilon. Ve filmu debutoval v roce 1970.
Music Bar Bowl POZOR!!! Koncert už od 19:30!!!

Fotovycházka do Krkonoš
Pohodový výlet na málo známá, leč zajímavá místa 
v Krkonoších. Bližší informace a přihlášky: Radek Drahný, 
rdrahny@krnap.cz, 737 209 900

Kroužkování u krmítka
Víte, koho krmíte? Poznáte všechny ty barevné ptáčky, 
kteří se slétají na Vaše krmítko? Víte, jak přijdou ke svému 
kroužku? Pod vedením odborníků budeme chytat ptáky 
do sítí, kroužkovat je a vyrábět tuková krmítka. Děti zabaví 
ptačí hry.
Zámecký park a KCEV Krtek, 9:00

Myslíme jenom na to…
Ochotnický soubor při DK Vrchlabí. Divadelní představení 
na motivy muzikálu Starci na chmelu.
Sál DK Vrchlabí, 19:00
Vstupné: 80 Kč (předprodej Květinářství Květa)

Černošská pohádka
Divadlo Drak, Hradec Králové.
Tahle  pohádka je trochu jiná, než jsme 
zvyklí. Pochází totiž z  Afriky, ze země 
krásné a  divoké přírody, plné cizokraj-
ných zvířat, které uvidíme jen v Zoo.
KD Střelnice – velký sál, 15:30, 3+
Vstupné: 70 Kč, předplatitelé PP zdarma.

PAPU PAPUA - za lidojedy
Cestopisná přednáška Tomáše Kubeše. Dobrodružná ces-
ta do doby kamenné za posledními lidojedy a obyvateli 
divoké Papuy Nové Guiney, která má přinést odpověď na 
jednoduchou otázku: Praktikují různé kmeny Papuy ještě 
kanibalismus?

KD Střelnice – klub KOTELNA, 18:00
Vstupné: 60 Kč, děti do 12 let vstup zdarma, 
studenti a senioři 40 Kč.

Jaroslav Monte Kvasnica – O vlcích
Český spisovatel, cestovatel a velký znalec psů a vlků 
Jaroslav Monte Kvasnica bude vyprávět o vlcích, šelmách 
nenáviděných i obdivovaných, bytostně spojených 
s kulturou lidí. Domky na náměstí Míru, 17:00

Nulová gravitace
Taneční centrum Praha.
Celovečerní komponované 
pásmo jednoaktových, pohy-
bově i obsahově hutných děl 
na kvalitní hudbu, většinou 
původně nebaletní. Předsta-
vení tak vždy garantuje jedi-
nečnou pestrou a proměn-
livou atmosféru, stejně tak 
i různorodý pohybový slovník 
a hudební motivy.
KD Střelnice velký sál, 18:00
Vstupné: 150 Kč, senioři a studenti 100 Kč,
děti do 15 let zdarma.

Ekumenická bohoslužba
Týden modliteb za jednotu křesťanů.
Po bohoslužbě následuje posezení ve farním sále.
Římskokatolická církev – kaple na faře, 18:00

Mateřská.com
Kontroverzní projekt plný hu-
moru, nadsázky a  ironie. Dvo-
jice zpěvaček rapuje o mateř-
ství bez růžových brýlí. První 
singl Laktační psychóza se stal 
virálním videem a odstartoval 
tak realizaci celého projektu 
a stejnojmenného alba.
Mateřská.com je projektem zpěvaček Lenky Jankovské 
(Lena Yellow) a Báry Vaculíkové.
KD Střelnice – klub KOTELNA, 19:30, stupné: 150 Kč

Diagnostika v čínské medicíně
KD Střelnice malý sál, 17:00, Vstupné: 150 Kč

Miss Rosie a její 
Gang (swing)
(dcera a syn Ondřeje 
Havelky)
Splendidní trio Miss 
Rosie a  její gang vás 
potěší i  rozžhaví, roz-

skáče i příjemně rozpláče jazzovými a swingovými písněmi 
z let 20., 30. a 40.
Ve složení: Rozálie Havelková (zpěv) Vojtěch Havelka  
(kytara, zpěv) a Josef Mikulka (kontrabas).
Music Bar Bowl, 21:00

Jelen, seznamte se…
Viděli jste někdy na 6 metrů 60 živých jelenů? Víte, co má 
společného Krakonoš a jelen? Najdeme odpovědi na otáz-
ky, kdy shazuje rohy zubr, proč měl Krakonoš parohy, jak 
se šoulá k ledničce a jak vypadají horní řezáky laně. Horní 
Maršov. Bližší informace a přihlášky: 
Klára Máslová, kmaslova@krnap.cz, 737 225 507
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ŘÍMSKOKATOLICKÁ FARNOST – DĚKANSTVÍ VRCHLABÍ
PLÁNOVANÉ AKCE LEDEN 2017
NOVÝ ROK – 1. 1. 2017
1.  leden je svátkem, kdy si křesťané připomínají Slavnost Matky Boží, 
Panny Marie a vyprošují si požehnání pro celý nastávající rok. Bohosluž‑
by v  tento den budou v následujícím pořadí: Vrchlabí – kostel sv. Vav‑
řince ‑ 09:00; Dolní Lánov 11:00; Špindlerův Mlýn 14:00, Dolní Branná 
(bohoslužba slova) 16:00. Přijďte načerpat posilu a pokoj do srdce pro 
nový rok 2017!
TŘÍKRÁLOVÉ SETKÁNÍ U BETLÉMA – 6. 1. 2017
Již se stalo krásnou tradicí, že se děti z Dolní Branné setkávají v místním 
kostele sv. Jiří kolem betléma, zazpívají si společně koledy a přemýšlejí 
nad vánočními událostmi. P.  Jiří Šlégr zde při této příležitosti zároveň 
požehná vodu, křídu a kadidlo. Věříme, že všichni přítomní stejně jako 
vloni prožijí krásné setkání!
ZJEVENÍ PÁNĚ – 6. 1. 2017
Slavnost Zjevení Páně (lidově svátek „Tří králů“) oslavíme ve vrchlabské 
farnosti takto: V pátek 6. ledna zavítá do našich končin Mons. Tomáš Ha‑
lík a v 16:00 bude sloužit mši svatou na Erlebachově boudě ve Špindle‑
rově Mlýně. Ve stejný den v 18:00 Vás zveme na slavnostní bohoslužbu 
do kostela sv. Vavřince ve Vrchlabí, v neděli 8. ledna do Dolního Lánova 
(11:00) a  Špindlerova Mlýna (14.00). Během těchto bohoslužeb bude 
vždy požehnána voda, křída a kadidlo. Přineste si proto s sebou nádoby 
na svěcenou vodu.
SVÁTEK KŘTU PÁNĚ – 8. 1. 2017
V neděli po slavnosti Zjevení Páně si křesťané připomínají událost, kdy 
byl Ježíš Kristus pokřtěn v Jordánu Janem Křtitelem. Mše svatá z tohoto 
svátku je od 9:00 ve Vrchlabí ‑ kostel sv.  Vavřince. Tímto dnem končí 
doba vánoční a začíná liturgické mezidobí.
MŠE SVATÁ PRO DĚTI A POHÁDKA PŘED OBĚDEM – 8. 1. 2017
V neděli 8. ledna, na závěr doby vánoční, bude ve vrchlabském kostele 

sv. Vavřince od 9:00 mše svatá pro děti. Některé z těchto dětí nám při ní 
zahrají a zazpívají krásné vánoční písně a koledy. Po mši svaté zveme 
nejen všechny děti a jejich rodiče na faru na tradiční pohádku před obě‑
dem. K samozřejmosti patří i malé občerstvení. Těšíme se na Vás!
POŘAD PRAVIDELNÝCH BOHOSLUŽEB V ZIMNÍM OBDOBÍ
Od soboty 14. 1. do Velikonoc se přesouvají sobotní bohoslužby z kostela 
v Dolní Branné do farní kaple ve Vrchlabí, začátek v 17:00. Pravidelné mše 
svaté v kostelech naší farnosti:
středa, čtvrtek, pátek: 18:00 – Vrchlabí – kaple na faře
sobota: 17:00 Vrchlabí – kaple na faře
neděle: 09:00 Vrchlabí – kostel sv. Vavřince, 11:00 Dolní Lánov – kostel sv. Ja‑
kuba, 14:00 Špindlerův Mlýn – kostel sv. Petra
Přijďte mezi nás!
TÝDEN MODLITEB ZA JEDNOTU KŘESŤANŮ
Od 18. do 25. ledna prožíváme týden modliteb za jednotu křesťanů. Té‑
matem tohoto týdne v roce 2017 je „Smíření – Kristova láska nás nutí“. 
Zveme Vás na ekumenické bohoslužby:
18. 1. Středa 18:00 – Církev adventistů – Svátek Panny Marie, Matky jed‑
noty křesťanů
19. 1. Čtvrtek 18:00 – Církev československá husitská
20. 1. Pátek 18:00 – Českobratrská církev evangelická
25. 1. Středa 18:00 – Římskokatolická církev – kaple na faře, následuje 
posezení ve farním sále

Kontakt: Římskokatolická farnost ‑ děkanství Vrchlabí,
Nám. Míru 287, 543 01 Vrchlabí 1, tel.: 499 422 899, 731 645 349
e ‑mail: kancelar@farnostvr.info, www.vikariatjilemnice.cz

„Když se ocitneme v temnotě a nesnázích, nedostává se nám úsměv.
Právě naděje nás však učí úsměvu, abychom našli cestu, která vede k Bohu.“

Papež František
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Rybářský ples
KD Střelnice velký sál, 20:00 PRONÁJEM

O manipulaci (Jiří Šorm)
Od nepaměti je s námi manipulováno. Doba a „kulisy“ 
se mění, způsob a  důvod je stále stejný. Osvětlením 
těchto praktik můžeme něco změnit.
Vegetariánská jídelna Zelená zahrada U Zvonu,  
Krkonošská 27 (naproti poště), 18:00
Vstupné: 70 Kč

Na Stojáka
Lukáš Pavlásek, Jakub Žáček a Arnošt Frauenberg.
Stará známá parta opět ve Vrchlabí.
Sál DK Vrchlabí, 19:00
Vstupné: 270/220 Kč (předprodej)

Sudí
Divadlo Verze, Praha.
Komediální monolog nejen o  fot-
bale.
Sudí  vypráví zejména o  fotba-
le, ale nejen o  něm. S  humorem 
a  nadsázkou popisuje meziná-
rodní fotbalový rozhodčí v podání 
Ladislava Hampla svůj život, který 
je spojený s nejsledovanější hrou 
na světě.
Partner večera: Botta Café
KD Střelnice – velký sál, 19:00
Omezená kapacita hlediště.
Vstupné: 250 Kč

Do 31. ledna
Knihobraní
Přispějte spolku vrchlabských tatínků a  maminek TAMAR na 
opravu otevřeného dětského hřiště nákupem knihy. Výběr je ve-
liký, 20 Kč za kus!
Krkonošské muzeum – klášter

DÁLE PROBÍHAJÍ VÝSTAVY:
Do 15. ledna 2017
Sladké Vánoce
Zastavte se v předvánočním shonu a přijďte ochutnat výborné 
cukroví podle starých krkonošských receptů, prohlédnout si for-
mičky z našich sbírek a načerpat atmosféru Vánoc.
Krkonošské muzeum – klášter

Do 17. ledna 2017
Fotosafari 2016 Divočina
Výstava digitálních fotografií na téma: „Divočina – v zoologické 
zahradě či  Krkonošském národním parku lze nalézt pravou 
divočinu.“
KCEV Krtek, každé úterý a čtvrtek 15:00 - 18:00

Do 29. ledna 2017
Jaroslav Skrbek: Z Krkonoš do světa a zpět
Výstava díla grafika a malíře Jaroslava Skrbka zachycující nejen 
rodné Krkonoše, ale i momenty z cest po Evropě. 
Krkonošské muzeum – klášter

Do 26. února 2017
Křehká krása
Přijďte si prohlédnout sváteční i všední skleněné a porcelánové 
výrobky ze sbírek Krkonošského muzea a nechte se unést jejich 
blyštivou krásou.
Domky na náměstí Míru
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Gendorf 
zatím spí 
v Herlíkovických 
štolách
Vážení čtenáři,
v  prosincovém Pulsu jsem psal o  připrave‑
ném projektu hornického muzea ve staré 
radnici na náměstí Míru a  potížemi s  jeho 
dotací. Bohužel se moje obavy potvrdily 
a  celá sada projektů včetně naší hornické 
expozice nebyla schválena.

Život jde dál a  po konzultaci s  vedením 
města je reálné znovu projekt přihlásit do 
další Výzvy v letošním roce. Nemilé je pouze 
to, že se případná realizace posouvá nejdří‑
ve do roku 2018, dotace se postupně ome‑
zují a rozpočet města zatím nemá investice 
na plné pokrytí této akce z vlastních zdrojů. 
Stárnou a  ubývají i  pamětníci, tedy ti, kte‑
ří by byli ještě schopni „nakrmit počítače 
konkrétními daty“ a  taky „oběhnout terén“. 

Většina obyvatel Vrchlabska si na hornickou 
éru vzpomene pouze prostřednictvím dě‑
dečků a mládež zajímají spíše chytré telefo‑
ny, taková je skutečnost.

Hornické fajstlíky ve znaku Vrchlabí se 
ale nedají vymazat a hrdost občanů na pří‑
slušnost k městu se dá vyjádřit i poznáním 
a  udržováním historického odkazu s  ním 
spojeného. Přesto se neodvažuji před‑
povídat, jak a  zda vůbec bude v  roce 2033 
hornictví součástí oslav kulatého 500. vý‑
ročí existence města. Proto na březen 2017, 
i když se to zdá ještě daleko do zmíněného 
kulatého výročí povýšení Vrchlabí na město, 
připravujeme v  KD Střelnici akci s  pracov‑
ním názvem Hornický seminář. Jeho obsa‑
hem bude přiblížení hornické činnosti v Kr‑
konoších od doby jejího počátku spojeného 
s  Kryštofem Gendorfem až do doby dneš‑
ní, kdy se státní podniky PKÚ,  s.  p.  a  DIA‑
MO,  s.  p., speleologové a  další soukromé 
organizace zabývají problematikou starých 
a  opuštěných důlních děl v  regionu. Sou‑
časně máme přislíbenou účast pracovníků 
KRNAP i  zpracovatele projektu expozice 
hornictví. Pro mládež i další zájemce bude 
jistě přínosem přítomnost báňské záchran‑

né služby s důlní i zdravotní technikou.
Máme na přípravu celé akce ještě dva mě‑

síce, ale informujeme o ní už teď a doufáme, 
že si získá zájem širší veřejnosti. Uvítáme 
všechny zájemce bez rozdílu věku, těšíme 
se i  na účast škol. Podrobnosti najdete 
v únorovém PULSU a pokusíme se náš semi‑
nář propagovat nejen v hornických městech 
a  obcích v  regionu, ale i  v  okolních lokali‑
tách.

Pouhou vizí zůstává zatím vznik hornické‑
ho spolku ve Vrchlabí, který by ve spojení 
s případnou budoucí expozicí hornictví vy‑
tvořil trvalou základnu pro pořádání celove‑
černích přednášek a dalších akcí. Zadáte    ‑li 
si do internetu heslo hornické spolky nebo 
speleo, budete překvapeni, kolik již podob‑
ných sdružení už po republice funguje a co 
se podařilo zrealizovat. Po dokončení expo‑
zice by bylo vhodné předat postupně štafe‑
tový kolík mladší generaci.

A tak dnes jen doufám, že Gendorfa vylá‑
káme z Herlíkovických štol, které zpřístupni‑
ly těžbu magnetitu z podzemí Krkonoš a vý‑
razně tak přispěly k rozvoji města Vrchlabí.

Ing. Michael Polák

Diakonie ČCE nově i v IT Centru
Od 1.  12.  2016 otvírá středisko Světlo Dia‑
konie ČCE nové informační centrum pro 
širokou veřejnost v  obchodním domě IT 
Centrum ve Vrchlabí. Najdete ho v  pasáži 
obchodního domu vedle stánku s novinami 
(u jezdících schodů).
Dozvíte se zde vše o práci střediska, o jeho 
jednotlivých službách a  můžete si zde za‑
koupit výrobky, které vznikly ve spolupráci 

zaměstnanců a klientů střediska.
Předpokládaná otvírací doba centra je 9:00 – 
14:00 hodin.
Za možnost využití těchto prostor děkujeme 
Ing. Mgr. Janu Bäumlovi, je to pro nás velká 

příležitost představit se více veřejnosti.
Za středisko Světlo, Diakonie ČCE Vrchlabí 

Jitka Vanclová,
pracovník v sociálních službách

Adventní 
koncert 
Diakonie ČCE 
2016
Druhou neděli adventní uspořádalo středis‑
ko Světlo Diakonie ČCE Vrchlabí tradiční ad‑
ventní koncert, tentokrát opět v  kulturním 
domě Střelnice.
Do slavnostně vyzdobeného sálu přišli hos‑

té vyslechnout mnoho zajímavého o  práci 
střediska Světlo i  Základní školy speciál‑
ní a  praktické, nechat se příjemně naladit 
vánočními písněmi a  hezkými tanečními 
vystoupeními, která zajistila ZŠ speciální 
a  Dětský domov Vrchlabí. V  závěrečné čás‑
ti koncertu měla vystoupit zpěvačka Tere‑
za Kopáčková, která bohužel účast zrušila, 
a tak v náhradním programu zahrál a zazpí‑
val TENSING Vrchlabí. Tato skupina mladých 
zpěváků a hudebníků působí při farním sbo‑
ru ČCE ve Vrchlabí pod vedením faráře pana 
Petra Chlápka, který také celým večerem 
provázel.
K  příjemné atmosféře koncertu přispělo 
jako vždy bohaté občerstvení, připravené 

zaměstnanci Diakonie. Hosté měli možnost 
zakoupit si výrobky, na jejichž zhotovení se 
podíleli nejen zaměstnanci střediska Světlo 
a  ZŠ speciální, ale i  klienti a  žáci obou za‑
řízení.
Všem hostům děkujeme za jejich účast na 
koncertě, v  jehož průběhu jsme také podě‑
kovali všem sponzorům, kteří nám během 
roku pomáhali.
Budeme se těšit na setkání na adventním 
koncertě opět za rok.

Za středisko Světlo Diakonie ČCE Vrchlabí
Jitka Vanclová, 

pracovník v sociálních službách

DIAKONIE 
STŘEDISKO 
SVĚTLO

1 9ČASOPIS  MĚSTA VRCHL ABÍ

O S T A T N Í



Poděkování 
Květě
Dne 31.  12.  2016 se pracovně rozloučíme 
s  naší milou kolegyní Květou Charvátovou, 
která po 24 letech působení ve středisku 
Světlo Diakonie ČCE odchází do důchodu.

Květa jako jediná současná pracovnice pů‑
sobí ve středisku od doby jeho vzniku a své 
letité zkušenosti ráda předává služebně 
mladším kolegyním. Za 24 let své práce v so‑

ciálních službách se setkala s mnoha klienty 
a byla vždy oporou a rádcem nejen jim, ale 
i jejich blízkým.

Nesmíme zapomenout také na její půso‑
bení v  oblasti sportu  – klienty vždy vedla 
ke zdravému pohybu a přispěla především 

k  jejich tréninku ve hrách boccia a  ping 
pong. Své svěřence doprovázela na řadu 
turnajů a olympiád nejen v České republice, 
ale i v zahraničí.

Jako trenér TJ Spartak bude Květa půso‑
bit i nadále, ale ve středisku Světlo už ji od 
1.  1.  2017 přivítáme jen jako milého hosta, 
kterého vždy rádi uvidíme.

Milá Květo, přejeme Ti příjemný přechod 
do nové etapy Tvého života, budeme na 
Tebe rádi vzpomínat a věříme, že i Ty se za 
námi občas ráda zastavíš.

Za středisko Světlo Diakonie ČCE 
Jitka Vanclová

PODĚKOVÁNÍ
Je ustáleným zvykem firem, bank, pojišťoven 
a  obchodních řetězců na konci kalendářní‑
ho roku děkovat svým klientům, zákazníkům, 
obchodním partnerům. Přišlo by mi na mís‑
tě poděkovat spíše pokladním v hypermar‑
ketech, řidičům autobusů, strojvedoucím 

vlaků, dispečerům, pekařům, popelářům 
a  všem těm, kteří zajišťují běžný provoz 
našeho žití. Pokud dokážou svoji práci dě‑
lat dobře, rádi a občas nám k ní nad rámec 
svých povinností přidají i  úsměv, díky nás 
všech jim oprávněně patří.
Rád bych zde vyzvedl ty, kteří také dobře 
a  rádi dělají svoji práci. Ale placeni za ni 
nejsou. O  co méně mají peněz, o  to více 

mají úsměvů a pochopení pro druhé. Mám 
na mysli neziskové organizace. Skupiny lidí, 
které dělají svět kolem nás lepší. Kteří dě‑
lají něco a mají za to nic. Ale jen na první 
pohled. Nejsou bohatší penězi a hmotnými 
statky. Ale tím, co dělají. A za to jim patří můj 
dík.

Ivo Farský (NK)

Domácí 
hospic Duha
Vážení přátelé,
dovolte, abychom vám představili naši služ‑
bu. Domácí hospic Duha, o. p. s. vznikl pře‑
měnou  Hospicového občanského sdružení 
Duha, které bylo registrováno v  roce 2009. 
V současnosti poskytuje domácí hospicovou 
péči, odborné sociální poradenství, provo‑
zuje půjčovnu zdravotních pomůcek a zajiš‑
ťuje program dobrovolnické služby.

Jeho hlavním cílem je zvládnutí všech pří‑
znaků, které pacientovi působí onkologické 
(nádorové) onemocnění. Toto onemocnění 
se přitom nutně netýká pouze starších lidí.

Péči poskytuje odborně i  lidsky tým, kte‑
rý je tvořen lékařem, zdravotními sestrami, 
sociální pracovnicí a hospicovým kaplanem.

Pacient není umístěn v  žádném zaříze‑
ní. Zůstává doma ve svém přirozeném pro‑
středí. Hospicový tým dojíždí za pacientem 

a poskytuje mu ošetřovatelskou a paliativní 
péči. Tato péče většinou zahrnuje i používá‑
ní zdravotních pomůcek (kyslíkový přístroj, 
dávkovač léků, polohovací postel, toaletní 
židle…). Ty zapůjčujeme našim pacientům 
zcela zdarma.

Za našimi pacienty dojíždíme do vzdále‑
nosti 30 km od kontaktního místa (ve Vrch‑
labí, v Hořicích)

Z naší činnosti
• od doby vzniku jsme ošetřovali pacienty 
z více jak 160 rodin (vč. péče o pozůstalé)

• v roce 2014 bylo provedeno 557 zdravotních 
výkonů, u pacientů zdravotní sestry strávily 
celkem 330 hodin. Bylo ujeto 6 786 km.

•  v roce 2015 bylo provedeno 448 zdravotních 
výkonů, u pacientů zdravotní sestry strávily 
celkem 337 hodin. Bylo ujeto 7 428 km.

•  v roce 2015 využilo služeb poradny celkem 
383 klientů (231 žen a 152 mužů)

• v roce 2015 využilo služeb půjčovny celkem 
87 klientů, kterým bylo zapůjčeno celkem 
170 pomůcek

•  v  roce 2016 uspořádali naši dobrovolníci 
následující akce: Den pro rodinu, promítá‑

ní filmu Sedm písní pro dlouhý život, be‑
nefiční koncert sboru Cantoria, přednášku 
P. Rouska o cestě do Ruska a zpět.

Kvůli neexistenci poskytovatele domácí 
hospicové péče v oblasti Podkrkonoší jsme 
v roce 2016 nově otevřeli kontaktní místo ve 
Vrchlabí.

Domácí hospicová péče není hrazena 
zdravotními pojišťovnami. Peníze na činnost 
získáváme pouze z darů, grantů nebo dota‑
cí. Nadační fond Avast se nás letos rozhodl 
podpořit tzv. „Krakonošovým dukátem“. Váš 
dar vyrovná stejnou finanční částkou. Pokud 
přispějete částkou 100 Kč, dalších 100 Kč 
získá hospic od Avastu (do výše maximální 
částky 500.000,–). Váš reálný dar tak bude 
200 Kč.

Částka 200,– znamená cca  jeden den do‑
mácí hospicové péče pro pacienta.

Děkujeme za každý  – i  sebemenší  – fi‑
nanční dar. Pomůžete jím zlepšovat péči 
o umírající ve vašem městě a regionu.

www.hospic ‑vrchlabi.cz
www.hospic ‑horice.cz

č. účtu: 229308919/0300

CESTA 
POHÁDKOVÝM 
PARKEM
Letošní „Cesta pohádkovým parkem“ se ko‑
nala 17. listopadu za velice nepříznivých kli‑
matických podmínek. Ale i  tak se jí zúčast‑
nilo asi 150 dětí se svými rodiči a ostatními 
dospěláky. Cílem bylo podle herního plánku 
zámeckého parku objevit několik stanovišť, 
kde se děti potkaly s pohádkovými bytostmi, 

které mají vztah buď k našemu městu, nebo 
ke Krkonoším. Pohádková bytost jim zadala 
úkol, který děti bez problémů splnily. Také 
měly na hrací kartě doplnit písmenko z  ta‑
jenky. Předškolní děti měly úkoly jednoduš‑
ší. Cílem bylo do tajenky vyplnit část obráz‑
ku. Na konci trasy (na náměstí) děti dostaly 
malý dáreček.

Akce se vydařila a myslím si, že děti si 
odnesly hodně hezkých zážitků z objevová‑
ní nových míst, zkušeností a ty starší získaly 
nové vědomosti o historii našeho města. 
Akce byla podpořena z grantového progra‑
mu MÚ Vrchlabí.

Jirka Cupák
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Pevnou naději!
Během neuvěřitelných 48  hodin jsem měl 
možnost poznat dva zajímavé lidi, kteří by 
se sotva kdy mohli v běžném životě potkat. 
Řádovou sestru a bodyguarda. Co tyto dvě 
rozdílné profese spojuje? Václav Havel. Po‑
litik, který dokázal propojovat názory, lidi 
a myšlenky nejen během svého života, ale 
i po své smrti.

Řádová sestra Angelika byla jedna z boro‑
mejek, které od léta 2011 na Hrádečku dělaly 
společnost Václavu Havlovi. Její vystupování 
bylo milé, skromné a vtipné. Stejné jako člo‑
věk, o kterém vyprávěla.

Antonín Maněna byl letitým přítelem Vác‑
lava Havla před listopadem 1989 a  po sa‑
metové revoluci šéfem hradní policie. Díky 
němu vím, jaký vztah měl Václav Havel ke 
krátkým kalhotám, která ingredience nikdy 
nesměla chybět v jeho kuchyni a čím je na‑
prosto originální plot na Hrádečku.

S Václavem Havlem se potkalo hodně lidí, 
ale málokdo měl tu možnost s ním trávit čas 
24 hodin denně. Sestře Angelice i Antonínu 
Maněnovi se to podařilo mírou nebývalou 
a mohli ho tedy poznat lépe, než kdokoliv 
jiný. Ačkoliv každý z nich trávil s Václavem 
Havlem intenzivně jinou část jeho života, 
v  pohledu na něj se oba shodují. Člověk, 
který uměl naslouchat druhým a  dokázal 
společnost spojovat. Velmi slušný člověk 

s vysokým morálním kreditem nejen na po‑
litické scéně, ale i v osobním životě. Člověk, 
který měl rád inteligentní humor a dokázal 
se zasmát i sám sobě.

Děkuji Kryštofe, Aničko, Pavle a Vladimíre 
za možnost si Václava Havla připomenout 
ve vzpomínkách sestry Angeliky a Antonína 
Maněny, ve fotografiích, úryvcích jeho her 
a myšlenkách.

Na závěr tohoto vzpomínání a  zároveň 
pro začátek roku 2017 jednu z nich: „Naděje 
není přesvědčení, že něco dobře dopadne, 
ale jistota, že něco má smysl, bez ohledu na 
to, jak to dopadne.“

„Pevnou naději“ 
vám přeje 

Ivo Farský (NK)

Jedinečný 
skladatel 
hudby ke hrám 
Osvobozeného 
divadla
Jaroslav Ježek se narodil 25. září 1906 v Pra‑
ze. Jeho mládí nebylo příliš šťastné, trpěl 
šedým očním zákalem, dokonce po nepo‑
vedené operaci na jedno oko docela oslepl 
a navíc po prodělané spále byl silně nedo‑
slýchavý.

Poněvadž jeho otec byl odveden za I. 
světové války na frontu, byl mladý Jaroslav 
umístěn ve slepeckém ústavu, kde naštěstí 
získal dostatečné hudební vzdělání, které si 
zdokonalil při studiu skladby u K. B. Jiráka 
na pražské konzervatoři a dokonce studoval 
na mistrovské škole u J. Suka a A. Háby a vě‑
noval se zde i studiu hry na klavír u A. Šímy.

Za podpory mecenáše se Ježek dostal na 
roční pobyt do Paříže, kde měl možnost se 
blíže seznámit jak s jazzem, tak i se soudo‑
bou vážnou hudbou. Vzácnou náhodou se 

umělec coby klavírista setkal s komiky a di‑
vadelníky Jiřím Voskovcem a  Janem Weri‑
chem a  začala tak jeho významná deseti‑
letá éra dramaturga, skladatele a dirigenta 
v  Osvobozeném divadle, což bylo vlastně 
divadlo dvojice Voskovce a Wericha.

Ježkova tvorba je opravdu mimořádně 
rozsáhlá. Namátkou jmenuji hudbu k  diva‑
delním hrám Caesar, Svět za mřížemi, Ostrov 
dynamit, Zlatá střední cesta, písní z  nich: 
Ezop a  brabenec, Život je jen náhoda, Tři 
strážníci, V domě straší duch, jakož i hudby 
k filmovým snímkům Hej rup, Svět patří nám, 
Pudr a benzin, Peníze anebo život a U nás 
v Kocourkově.

Ve Smíšeném pěveckém sboru v Jičíně, je‑
hož jsem členem, máme rovněž v repertoáru 
z jeho tvorby interpretaci písní David a Goli‑
áš a Ezop a brabenec, jež vždy mají nemalý 
ohlas u  obce posluchačů. V  PSPU jsme na 
odlehčení při zkouškách Sdružení zařazovali 
takové písně jako byly Civilisace, Nikdy nic 
nikdo nemá za definitivní, Tmavomodrý svět, 
Život je jen náhoda, Stonožka a další. To si 
prostě takhle kolega Milan Černý sedne ke 
klávesám a my vždy s velkým entuziazmem 
pějeme. Vedle studia běžného repertoáru to 
je kolegy kvitováno s povděkem.

Jaroslav Ježek je též autorem vážné hud‑
by. Vzpomeňme na jeho „Koncert pro klavír 

a orchestr“, „Koncert pro housle a dechový 
orchestr“, „Symfonickou báseň“, „Toccatu“, 

„Capriccio“ a mnoho dalších.
Vraťme se ale do roku 1938, kdy bylo Osvo‑

bozené divadlo po podepsání mnichovské 
dohody a  postoupení československého 
pohraničí nacistickému Německu uzavřeno 
a  kdy Ježek, známý svými protifašistický‑
mi postoji, odchází společně s  Voskovcem 
a Werichem do emigrace do Spojených stá‑
tů amerických. Zde nejenom vyučuje hudbě, 
ale působí rovněž jako sbormistr Českoslo‑
venského pěveckého sboru, který vystoupil 
v New Yorku 6. dubna 1941 s prvním celove‑
černím sborovým koncertem v historii měs‑
ta vůbec.
Ve Spojených státech se Ježek seznámil 
se svou manželkou Francis, kterou si vzal 
krátce před svou smrtí. Bohužel, J. Ježek tr‑
pěl delší dobu chronickou chorobou ledvin 
a 1. ledna 1942 v New Yorku chorobě podle‑
hl. Jeho ostatky jsou uloženy na Olšanských 
hřbitovech v Praze, kam byly převezeny po 
skončení II. světové války.
V osobě Jaroslava Ježka jsme ztratili umělce, 
který přinesl do české populární hudby zce‑
la nový a originální tvar.

Miloslav Samek

SŮVA se 
probouzí…
Drazí spoluobčané, přátelé… přátelé kultury 
a umění!
Je mou milou povinností informovat vás 
o vzniku nové umělecké iniciativy v našem 
městě. Spolek umělců vrchlabské alternati‑
vy, zkráceně SůVA, se tu totiž právě v těchto 
dnech začíná „probouzet“.
Jsme právní formou „spolek“, tedy nezis‑
ková organizace, zřízená s  cílem provozo‑
vání umělecké činnosti ve městě Vrchlabí 
a  jeho okolí, a  to konkrétně se zaměřením 
na činnost hudební, divadelní, literární 
a  výtvarnou. Mnozí z  vás už některé z  nás 
znají – SůVA si pod svá křídla bere a zašti‑

ťuje činnost nezávislých kulturních subjek‑
tů Cémur Šámur (hudební skupina), Psycho 
Romantix (hudební produkce), Krychličky 
(divadelní soubor) a  Open Air Art festival 
Kakocuco (sochařské sympozium). Usilu‑
jeme o  prohloubení tradice tvorby těchto 
jednotlivých subjektů a  o  vzájemnou spo‑
lupráci při realizaci nových projektů s cílem 
doplnit a  obohatit stávající kulturní scénu 
Vrchlabí a  okolí. Chystáme bezpočet men‑
ších či větších kulturních akcí, které občas 
příjemně rozjasní všední odpoledne, jindy 

zase zabaví vás i vaši rodinu po celý víkend.
Připravujeme originální projekt četby na 
pokračování, zajímavé cestovatelské večír‑
ky s posezením u (kupříkladu) kávy, besedy 
a odpolední čaje „na téma“, workshopy pro 
děti a v neposlední řadě multižánrové festi‑
valy, kde si na své přijde opravdu každý (už 
nyní se můžete těšit na první festival „Sůva 
se probouzí“, který se bude konat ve Vrchla‑
bí ve dnech 31. 3. a 1. 4. 2017)
Sledujte proto náš čtvrtletní bulletin (k do‑
stání v  trafice „U  Růžičků“), internetové 
stránky (www.suvavrchlabi.cz) a  vývěsku 
SůVA na náměstí T. G. Masaryka (vitrína 
č.  28  – orientovaná směrem ke knihovně), 
kde všude naleznete podrobnější informace 
o našich aktivitách a program SůVA akcí.
Těšíme se na společná setkávání!

Zuzana Cejnarová, předsedkyně Spolku 
umělců vrchlabské alternativy
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Papu Papua 
- za lidojedy 
s Tomášem 
Kubešem
Dobrodružná cesta do doby kamenné za po‑
sledními lidojedy a obyvateli divoké Papuy 
Nové Guiney, která má přinést odpověď na 
jednoduchou otázku: Praktikují různé kme‑
ny Papuy ještě kanibalismus? Během nesku‑
tečné cesty navštívíme pralesy, přebrodíme 
spoustu divokých řek, poznáme stromové 
lidi i  hrůzostrašné bojovníky kmene Huli 
a další. Východní i západní Papua v jednom. 
Sopky, korálové moře, nepřístupná místa, 
lidé z doby kamenné, to všechno je neuvěři‑
telné dobrodružství bez civilizace.
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KOUPÍM BETLÉM  
starý, vyřezávaný 

i poškozený, 
části či samostatné  

figurky. 
Do sbírky, platba ihned! 

Tel.: 603 209 812 
p. Dvořák

Prodejna keramiky  
Hliněný džbánek 

Krkonošská 6, Vrchlabí
(naproti restauraci  

Sklípek)



Vánoční koncert žáků 
a učitelů ZUŠ Karla Halíře
Žáci a  učitelé ZUŠ Karla Halíře připravili návštěvníkům pátečního 
koncertu v KD Střelnice krásnou hudební atmosféru. Ve velice hez‑
kém „nabitém“ programu vystoupila řada skupin, souborů, sborů.
Například flétnový soubor Mimoni, housličkový soubor Cvrčci, ko‑
morní soubor Zobteto, kytarové soubory, Project Oldfield, akordeo‑
nový soubor a další.
Poté vystoupil školní orchestr řízený ředitelem školy Radkem Hanu‑
šem, na programu měli skladby E. Griega, J. S. Bacha, L. Bernsteina.
Na závěr vystoupil Big Band řízený učitelem Jiřím Bílkem. Na pro‑
gramu měl známé světové hity a Bílé Vánoce se sborem a sólistkou 
zpívalo zcela zaplněné hlediště.
Zábavně, vtipně pořad uváděla učitelka Zuzana Havlová. Výtvarná 
díla žáků učitelky Pavlíny Štanglerové na téma Betlém a  Vánoce 
zkrášlila předsálí a jeviště a dotvořila atmosféru koncertu.

Otto Singer
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Thomas Brussig
Tomáš Kafka
Thomas Zielinski

Hampl

Sudí

A studio Rubín
Malostranské náměstí 262/9, Praha 1

www.divadloverze.cz

partner 
představení:

31. ledna (út)

Sudí
Komediální monolog nejen o fotbale.
Sudí vypráví zejména o fotbale, ale nejen o něm. 
S humorem a nadsázkou popisuje mezinárodní fotbalový 
rozhodčí v podání Ladislava Hampla svůj život, který 
je spojený s nejsledovanější hrou na světě.

KD Střelnice – velký sál, 19:00
Omezená kapacita hlediště.
Vstupné: 250 Kč




